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STRAHOTNO OPUSTOŠENJE NEDELJSKEGA POTRESA V PERUJU

URADNO SPOROČILO: 50 TISOČ MRTVIH 
GOVORI PA SE ŽE O SKORAJ 100 TISOČ

Samo v Yungayju je obležalo pod ogromnim usadom zemlje in skalovja 17.000 ljudi 
Popolnoma uničene ceste onemogočajo pomoč prizadetemu prebivalstvu v Andih

LIMA, 4. — Strahotna katastrofa, ki je prizadela cela pod
aja Peruja, je presunila ves svet. Danes so v Limi uradno 
^Poročili, da je potres, ki je preteklo nedeljo povzročil toliko 
®joveških žrtev in gorja prizadel še druge kraje v severnem 
Peruju. Po vesteh iz Lime je katastrofa povzročila že najmanj 
50.000 mrtvih. V Limi so objavili vest, da je bilo uničeno pri
staniško mesto Samanco na obali Tihega oceana pri Chimbotu, 

da so bile na istem področju uničene tudi vasi Pacha, Am- 
“sr in Sihuas. Dnevnik «Correo» v Limi je danes objavil čla
nek pod naslovom: «50.000».

Iz Madrida pa je prišla vest,, 
so v perujskih krogih špan- 
prestolnice, ki imajo v teh 

dneh tesne stike z uradnimi kro- 
St v Limi, povedali, da je velika 
katastrofa zahtevala skoraj 100
tisoč smrtnih žrtev.

Po vesteh iz Lime je preteklo 
hoč nov potres porušil na že 
Uničenih področjih še taste hiše, 
® so bile v nedeljo poškodo- 
vane. Potresni sunek je bil sicer 
»Jo kratek, toda dovolj močan, 
Ca je lahko dokončal nedeljsko 
^Pustošenje.

Včerajšnji potresni sunek so za
jezili tudi v Limi, kjer je pre
strašeno prebivalstvo bežalo na u- 
“ce v strahu, da se lahko ponovi 
ocCeljska katastrofa. Po dosedanjih 
v®steh pa še ni znano, ali je potres 
Povzročil škodo tudi v glavnem me 
stu Peruja.
. Položaj na prizadetih področjih 
I® še vedno nejasen. Nihče še ne 
Ve točno oceniti, koliko žrtev je 
Pravzaprav povzročil nedeljski po- 
tr®s, čeprav se govori, kot smo 

omenili, o 50.000 in celo že o 
sšoraj 100.000 mrtvih. Skoraj vsi 
Prizadeti kraji so ostali odrezani 
®C sveta zaradi ogromnih usadov, 
kt jih je povzročil potres in ki so 
sPprli ali porušili dohodne ceste in 
P°ti. Poleg tega pa mraz in lakota 
“Stezata preživelo prebivalstvo, ka
kemu grozijo epidemije, hkrati pa 
ji poplave rek, ki so jim veliki 
J^beljski usadi zajezili pot v do- 

V Yungayju se je 2500 pre
delih prebivalcev zateklo na po- 
jališče, ki je ostalo nepoškodo
vano. Sedaj jim grozijo vode reke 
“®J*ta, ki stalno naraščajo. Reko je 
Hiezil ogromen zemeljski usad, ki 
"Popolnoma opustošil mesto. Sedaj 

nevarnost, da bo reka popla- 
še tiste vasi, ki jih potres ni 

“Pičil.
Zelo resno postaja zdravstveno 

JNe prebivalstva. V Yungayju je 
?0®ljski usad pokopal 17.000 lju- 

Nekatera trupla odnaša voda 
jo Santa proti morju. Ostala

trupla pa bo nemogoče odkopati, 
ker ležijo pod debelo plastjo zem
lje in skalovja.

Perujska vlada si prizadeva, da 
bi na vse načine pomagala preži
velemu prebivalstvu. Trenutno je 
določila 20 milijonov dolarjev za 
pomoč in obnovo, hkrati pa je za
čela prihajati pomoč iz tujine. V 
Limo že prihajajo letala z zdravili, 
hrano, šotori in drugo opremo.

Kljub temu je perujska vlada za
prosila ustanovo FAO naj čimprej 
pošlje žito. Prebivalstvo je lačno 
in premraženo ter potrebuje takojš
njo pomoč. V mestu Chimbote je 
vlada ustanovila glavno središče za 
pomoč prizadetim krajem. Sem je 
prišlo tudi mnogo vojnih ladij, ki 
so v pristanišču začele vkrcavati 
in spravljati na varno na tisoče ra
njenih prebivalcev. Predstavnik 
predsedstva vlade je danes potr
dil vest, da je bil epicenter po
tresa v Yungyaju in da je popol
noma spremenil zemljepisno obliko 
celotnega področja.

Po dosedanjih vesteh je ostalo 
brez strehe okrog 600.000 ljudi. Iz 
Lime poroča,jo, da mnogi od njih 
umirajo od lakote in mraza. Naj
večjo pomoč potrebujejo Indijanci 
iz gorskih krajev, kjer je zelo mraz 
in se nimajo kam zateči. Ti ljud
je živijo na obronkih visokih gora 
na višini do 3600 metrov. Prve 
skupine reševalcev so sporočile, da 
ne morejo naprej, ker so ceste do
besedno izginile. Vladni funkcinar- 
ji so izjavili, da bo treba v prihod
njih dneh vložiti vse napore za ob
novitev cest, da bo mogoče doseči 
prizadeto prebivalstvo ki mu poma
gati.

Dopisnik Reuterja, ki je obiskal 
pristanišče Chimbote, je sporočil, da 
je ostalo na tem področju na sto
tine tisočev ljudi brez strehe in 
da je bilo 80 odstotkov hiš v pred
mestju hudo poškodovanih. Ljudje 
se iz strahu nočejo vrniti v poško
dovane zgradbe. Na tem področju

od svojih predstavnikov v Limi 
sporočilo, naj čimprej pošlje po
moč. Kot poročajo iz Ume, skupi
na italijanskih bivših alpinistov, ki 
je prišla v Peru, da pomaga pre
bivalstvu, ki je preživelo nedeljsko 
katastrofo, ni mogla doseči priza
detih krajev zaradi uničenih cest 
in poti.

Razgovor med sindikati 
in ministrom za šolstvo

RIM, 4. — V prvih jutranjih urah 
so se končala pogajanja med mini
strom Misasijem in sindikati šolni
kov, ki so trajala nepretrgoma od 
18. ure včeraj. Tako sindikalne or
ganizacije, kot minister za šolstvo 
Misasi so izjavili, da so bila po
gajanja stvarna in da je bil na
rejen korak naprej glede nekaterih 
bistvenih vprašanj. Pogovorili so 
se, da bodo z zakonskim dekre

tom rešili položaj šolnikov, ki so 
izven organika, ostanejo pa še ne
katera odprta vprašanja, pri če
mer je potreben tudi pristanek za
kladnega ministrstva.

Imenovana 
dva nova ministra

RIM, 4. — Predsednik republike 
Saragat je danes na predlog pred
sednika vlade Rumorja podpisal de
kret, s katerim je sprejel ostavko 
dosedanjega ministra za PTT Mal- 
fattija, ki je bil izvoljen za pred
sednika izvršnega odbora evropske 
skupnosti. Na njegovo mesto je za 
novega ministra PTT imenoval se
natorja Bosca, ki je bil dosedanji 
minister brez Listnice. S posebnim 
dekretom je bil imenovan za mini
stra brez listnice Carlo Russo.

Oba ministra sta danes prisegla 
predsedniku republike.

S SEJE IZVRŠNEGA ODBORA SINDIKATA SLOVENSKE ŠOLE V TRSTU

Soglasno odobrena protestna 
resolucija o vprašanjih šolstva

Resolucija je bila odposlana predsedniku republike 
in predsednikom senata; poslanske zbornice in vlade

Izvršni odbor Sindikata slovenske šole v Trstu je na svoji 
seji 29. maja soglasno izglasoval sledečo resolucijo, ki je bila 
odposlana predsedniku republike, predsednikom senata, poslan
ske zbornice in vlade, prosvetnemu ministru ter v vednost šol
skemu skrbniku v Trstu in nekaterim poslancem:

»Upoštevajoč,
a) da so po mnogih letih še ved

no nerešena največja in najbolj pe
reča vprašanja, ki se nanašajo na 
pravni in ekonomski položaj sloven
skih šolnikov ter na dokončno ure
ditev šol s slovenskim učnim jezi
kom in da se to dogaja kljub ob
stoječim mednarodnim obveznostim 
ter kljub neštetim obljubam s stra
ni vladnih in šolskih oblasti, pa 
čeprav so se zavzeli za rešitev teh 
vprašanj tudi vidni parlamentarci 
vladnih strank in opozicije;

b) da je bil pred časom zavrnjen 
celo odlok predsednika republike, 
ki bi končno vsaj delno priznal slo
venskim šolnikom na srednjih šo
lah njihove pravice ter jim omo
gočil, da bi dosegli s prehodnimi 
predpisi, ki so bili vključeni v tem 
odloku, priznanje usposobljenostnih 
izpitov, ki so jih že dosegli za po
učevanje na šolah z italijanskim

vlada nepopisen strah pred novi
mi potresnimi sunki.

Iz Lime poročajo, da sta dve sku
pini čeških in japonskih alpinistov, 
ki ju je katastrofa zajela na Andih 
po radiu sporočili, da sta se zatek
li v neko jamo na uničenem pod
ročju. Nič pa se še ne ve že te
den dni o skupini novozelandskih al
pinistov, ki je bila na istem pod
ročju.

Tudi v Italiji so začeli zbirati 
pomoč za prizadete Perujce. Iz Ri
ma poročajo, da bodo jutri odpo
slali z letali v Peru prvo pomoč 
italijanske vlade in Rdečega križa.
Letala bodo odpeljala 600 kg zdra
vil. Druga zdravila bodo letala od
peljala iz Rima v Peru v nedeljo.
Vlada je v stalnem stiku z velepo
slaništvom v Limi, ki ima nalogo, 
da takoj sporoči, kaj prizadeto pre
bivalstvo najbolj potrebuje. Itali
janska sekcija mednarodne organi
zacije za pomoč nerazvitim deželam 
v Milanu je sporočila, da je dobila
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ZA NEDELJSKE VOLITVE V DEŽELNE, POKRAJINSKE IN OBČINSKE SVETE

Danes se zakljuii buina volilna kampanja 
z zadnjimi volilnimi zborovanji strank

Včerajšnji govori Pajette, De Martina, Tanassija, La Malfe in Malagodija - CGIL o poročilu Carlija

učnim jezikom: in da bi ta odlok 
uredil tudi pravilnik za pridobitev 
novih habilitacij za poučevanje na 
slovenskih šolah ter bi tako dovo
lil slovenskim šolnikom, da bi bili 
deležni ugodnosti, ki jih določata 
zakona z dne 25. julija 1966 štev. 
603 (Bellisario) in z dne 2. aprila 
1968 štev. 468;

UGOTAVLJAMO 
z ogorčenjem, da ponovno niso 

bile izpolnjene obljube, ki so si 
jih vladne oblasti svečano prevzele.

Tako se namreč glasi brzojavka, 
ki jo je lanskega junija tedanji pro
svetni minister Ferrari Aggradi na
slovil sindikatu slovenske šole:

»Sindikat slovenske šole - 
Ul. Fabio Filzi 8 - Trst
Na zahteve učnega osebja na šo

lah s slovenskim učnim jezikom 
sporoča, da so bila dana navodila

RIM, 4. — Danes je bil predzadnji dan volilne kampanje, 
ki se bo uradno zaključila jutri, v petek, ko bo zadnji dan 
govorov in bučnih oblik kampanje. Nato pride sobota, ko je 
v veljavi tradicionalno volilno premirje in končno nedelja in 
ponedeljek, ko se bodo vršile upravne volitve.

Danes so imele vse stranke 
pomembnejša volilna zborovanja
in to po večini v Milanu kot 
nekaki «drugi prestolnici« Itali
je, medtem ko bodo osrednja 
zaključna volilna zborovanja po 
večini jutri v Rimu. V Milanu 
je bil danes predsednik vlade 
Rumor, za KPI je govoril Pa- 
jetta, za PSU Tanassi itd.

V Rimu pa je govoril na zaključ
nem zborovanju PSI Martino, ki je

dejal, da se Je PSI obvezala, da ba- 
sodelovala tudi po volitvah v vla
di, ker hoče izkoristiti prihodnje 
mesece za energično akcijo reform. 
PSI ni pripravljena voditi drugač
ne politike in ni pripravljena pri
stati na dolga zavlačevanja in na 
napol izpolnjene obljube. Sociali
sti niso pristali, da vstopijo v 
kakršno koli vlado, temveč v vla
do, ki bo zagotovila izvajanje re-

......... ..... ....................................................................................................................... .............................m..... ..............................................................

NIKONOV TELEVIZIJSKI GOVOR 0 POLOŽAJU Nfl AZIJSKEM JUGOVZHODU

Intervencija v Kambodži «velik uspeh»
Sef Bele hiše grozil Hanoju z energičnimi ukrepi* - Odločne reakcije Severnega 
Vietnama in ZRV - Kamboški partizani zavzeli vas samo 15 km od Phnom Penha

t ^ASHINGTON, 4. — Ameriški predsednik Richard Nixon je 
zadovoljen nad potekom vojaških operacij v Kambodži: 

vSvojem sinočnjem televizijskem govoru, posvečenem izključ- 
2? Položaju v Indokini, je izjavil, da je bala ameriško - saj- 

intervencija «velik uspeh» ter da so ZDA že dosegle vse 
ki so si jih bile zastavile. 

k; vsem svojem precej dolgem 
je šef Bele hiše skušal

Cikati, da je intervencija ne
gi^ Pravilnega, ki bo pripomo-
tk|k izboljšanju položaja v In- 
h**ht ter omogočila velikemu 
VjVilu ameriških vojakov, da se 

domov. Nixon je povedal,
kjje 43.000 sajgonskih in 31.000 
tjj fiških vojakov, ki je interveni- 

v Kambodži, našlo veliko koli- 
orožja in drugega vojaškega 

lokala, istočasno pa utrpelo ze- 
L ^jhne zgube. Nixon je tudi 
vi®j’ da so v operacijah ubili 9.145 
rejvov Severnega Vietnama ah 
tej • 1.916 pa ujeli. S tem je to- 
iL predsednik pokazal, da slepo 
kphe poročilom ameriškega vo
la , 8a poveljstva v Sajgonu, ki 
izrablja, pri štetju »sovražnih* 
te v> dokaj svojevrsten način, kot 
^Poudarja v zadnjih dneh sam 
tljhški tisk.

iv l?.°p je še enkrat ponovil, da 
l* *a akcija v Kambodži potreb- 
lili, . r je delovanje »komunistič
ni^ s'i pomenilo nevarnost za ame 
'ke vojake v Južnem Vietnamu 

J® izvedbo programa o umiku 
lil ^UA. Predvsem pa je predsed- 
t«, Poudaril, da bi ZDA, ko ne bi 
w!ra'° na «sovražno ofenzivo*, 
Tvete na ugledu, ki ga uživajo

C^riške sile — je potrdil šef
It V n i c"*,.. nmnlrnilo 17w hiše — se bodo umaknile iz 
kj.Podže ob predvidenem roku 30. 
Wa> tudi po tem datumu pa se 
^jj nadaljevale ameriške letalske 

, »vsakič, ko bo to potrebna 
V**čito ameriških sil v Vietna- 
h , Nixon ni piav nič zaskrbljen.

sajgonske čete ostale v 
V°°dži tudi po ameriškem »umi
ti »Glavni cilj južnovietnamske 

je dejal - ostaja varnost 
'fe Vietnama. Njeno nadalj- 

0vanje v Kambodži bo od 
Si °d ako;j sovražnika.* Zdi se 
JC da ZDA ne pritiskajo več na 
V« ’ bi umaknil svoje vojake 
Acn° z ameriškimi.
»tik0n Pa je Nixon zapel bomba- 

alavospev zadržanju sajgon

skih enot na kambostth tleh (kljub 
temu, da je znano, da se kamboško 
prebivalstvo boji bolj sajgonskih 
vojakov kot pa partizanov). »Učin
kovitost, spretnost in pogum — je 
dejal predsednik ZDA — s katerim 
so se te čete bojevale, je presegel 
vsa naša pričakovanja*. Tudi mo
rala sajgonskih čet in zaupanje va
se sta po besedah Richarda Nixona 
znatno narasli, kar naj bi doka
zovalo, da «je naš program vaet- 
namizacije na tem, da uspe*.

Seveda niso manjkale tudi obi
čajne bolj ali manj prikrite grožnje 
Severnemu Vietnamu: »Če bi sever- 
novietnamski odgovor na naš pro
gram umika čet in na našo po
nudbo pogajanj bil zaostritev nji
hovih napadov, bom jaz sprožil, kot 
sem že dokazal s svojim sklepom 
izpred petih tednov (intervencija v 
Kambodži - op. ur.), vse energič
ne in učinkovite ukrepe, ki bi jih 
tovrsten položaj zahteval.*

Radio Hanoj je takoj odgovoril 
Nixonu in ironiziral nad trditvijo, 
da je bila operacija v Kambodži 
uspešna. »V resnici - je dejal po
ročevalec sevemovietnamskega ra
dia — so doživele čete ameriškega 
agresorja in južnovietnamskih pla
čancev hude poraze s strani kani- 
boškega ljudstva in oboroženih sil 
narodne osvoboditve*. Radm Hanoj 
je poročal tudi. da je bilo v bojih 
J Kambodži ubitih ali ranjenih 
2.000 Američanov.

Ostro so reagirali na Nixonova 
izvajanja tudi delegati Severnega 
Vietnama in južnovietnamske re
volucionarne vlade, ki so se danes 
v Parizu udeležili 69. seje štiristran- 
skih pogajanj za Vietnam. Po nji
hovem mnenju je govor ameriškega 
predsednika dokaz, »da hočejo ZDA 
nadaljevati in razširiti vojno v In
dokini v iskanju popolne vojaške 
zmage*. Hanojski delegat pa je med 
drugim izjavil, da ne bodo Nixono- 
ve grožnje preprečile južnovietnam- 
skemu ljudstvu, da se bo še naprej 
boril za svobodo in neodvisnost.

V ZDA' na različne načine oce

njujejo Nixonov govor, nekateri z 
zadovoljstvom ugotavljajo, da se je 
predsednik ponovno obvezal, da do 
30. junija umakne čete iz Kambod
že, drugi pa, predvsem pacifisti in 
mladina, ne skrivajo razočaranja 
zaradi dejstva, da ni šef Bele hi
še napovedal nobenih bistvenih no
vosti v svoji azijski politiki. Si
cer pa ni včerajšnji govor ublažil 
odpora, ki vlada v širokem delu 
ameriškega javnega mnenja proti 
Nixonovi vojni v Indokini. Tako je 
v New Yorku 43 Nobelovih na
grajencev podpisalo poslanico pred
sedniku, ki ga pozivajo, naj na
pravi konec ameriški udeležbi v voj
ni na azijskem Jugovzhodu. Med 
podpisniki poslanice so Hans Bethe, 
Carl Cori, Gobind Khorana, Linus 
Pauling, Chen Yang in drugi.

Tudi v senatu vedno bolj prevla
dujejo težnje, da je treba Nixonu 
pustiti čim manj proste roke v od
ločanju o poteku vojne v Indokini. 
Tako so senatorji, ki nadaljujejo 
razpravo o zakonskem osnutku o 
blokiranju finančnih sredstev za 
vzdrževanje vojakov v Kambodži, 
odbili včeraj spremlnjevalni pred
log republikanskega senatorja Ro
berta Dola, po katerem bd morala 
vsaka nameravana omejitev odpa
sti, če bi predsednik ugotovil, da 
je tudli en sam Američan vojni u- 
jetnik v Kambodži. Po predlogu, 
ki so ga odbili s 54 glasovi pro
ti 36, bi Nixon v tem primeru smel 
uporabljati vsa sredstva, vštevši no
vo oboroženo intervencijo, da bi 
osvobodil ameriške vojake.

Vojaški položaj v Indokini Je 
medtem še vedno Izredno napet, 
medtem ko je zelo živahno delo
vanje osvobodilnih sil tako v Juž
nem Vietnamu kot v Kambodži. 
Enote FNO so v Južnem Vietnamu 
napadle preteklo noč 71 ameriških 
in sajgonskih postojank ter ubile 
21 vojakov, ranile pa Jih 97. V bli
žini meje z Laosom so partizanske 
enote napadle v torek dve važni 
sajgonski oporišči. Ameriško letal
stvo, ki Je prihitelo na pomoč ob
legancem, Je po pomoti bombardi
ralo neke druge baze ter ubilo 50 
Safgoncev. 119 salgonsklh vojakov 
je bilo pri tem ranjenih.

Največje usoehe pa so beležile 
osvobodilne sile v Kambodži, kjer

so z bliskovito akcijo danes zju
traj zavzeile vas Setbo, komaj pet- 
nast kilometrov daleč od prestol
nice Phnom Penha. Ob napadu na 
tamkajšnjo vojašnico so se vladne 
čete generala Lom Note razbežale. 
Partizani močno pritiskajo tudi na 
važno mesto Kompang Thom, 120 
kilometrov od Phnom Penha, kjer 
so še vedno v teku ostri boji tu
di v sami notranjosti mesta.

Zaskrbljujoče vesti prihajajo iz 
Vientlaneja, kjer je laoški vladni 
predsednik Suvana Puma izjavil, 
da ZDA pripravljajo novo vojaško 
silo za boj proti komunistom. Po 
izjavah princa bodo ti oddelki pod 
poveljstvom laoške vojske, vadili 
in opremili pa jih bodo ameriški 
«svetovalci».

Na koncu naj omenimo, da je 
sajgonski podpredsednik Cao Ky 
dopotoval danes v Phnom Penh, 
kjer se bo z generalom Lon No 
lom pogovarjal o izboljšanju odno
sov med Južnim Vietnamom in 
Kambodžo ter o položaju vietnam
ske manjšine v Kambodži.

form In so pristali na vladno so
delovanje, ko so druge stranke pri
stale na te zahteve. Rezultati so 
očitni: volitve v deželne svete, am- 
nistija za zadnje sindikalne dogod
ke, statut delavcev in pričetek raz
govora s sindikati o najbolj perečih 
vprašanjih. De Martino je dejal, da 
so umetne polemike, ko se socia
listom očita frontdzem, češ da se
daj ni v razgovoru vprašanje so
delovanja KPI na vladi temveč čim 
širšega pristanka na ukrepe, ki jih 
zahtevajo široke ljudske množice.

Pajetta Je v Milanu ostro pole
miziral s postopkom, kako se je 
vršila preiskava o pokolu, do ka
terega je prišlo pred šestimi me
seci. Pajetta je ugotovil, da način 
preiskave in stvari, ki so do sedaj 
prišle na dan, dokazujejo, da ob
staja resno politično vprašanje, saj 
obstajajo v državnem aparatu pro- 
vokacdjiskd centri, ki so se vgnez- 
dili na vseh ravneh državne upra
ve. Do sedaj se je ugotovilo, da 
je milanski kvestor nudil neresnič
no verzijo dogodkov o tako nazva- 
nem samomoru Pinellija in da ni
so odstranili iz službe nobenega 
agenta, ki je pri tem sodeloval in 
ki Je najmanj zaradi nemarnosti 
dopustil, da je Pinelli umri. Edino 
bombo, ki je ostala so eksplodi
rali, tako kot bi hoteli odstraniti 
vsako sled, ki naj bi privedla do 
odkritja zločincev. Pravijo, da so 
pet mesecev skrivaM pred sodni
kom ime policijskega agenta, ki se 
je izdajal za anarhista in ki naj 
bi tedne prej vedel za priprave na 
atentat. Pajetta nadaljuje, da je 
minister za notranje zadeve ostal 
na svojem mestu, kot je ostal mi 
lanski kvestor in da je prišlo sa
mo do ostrega pritiska na tisk, da 
se stvar prepusti pozabi.

Predsednik vlade Rumor je danes 
v Milanu ugotovil, da je vlada pre
vzela vse dolžnosti v sedanjem raz
voju Italije in da Je prišlo do e- 
nergičoe obnovitve ustavne politi
ke, do preosnove institucij ter do 
splošne demokratične utrditve. Ru
mor je Izrazil prepričanje, da bo
do voldvol 7. junija dali demokra
tični odgovor in da bodo okrepili 
vrste levega centra.

Tanassi se je na volilnem shodu 
v Milanu pohvalil, da je njih za

sluga, da je prišlo do tega, da je 
KD ponovno pričela govoriti o .(je
zu proti komunistom« in da se se
daj nekateri že sramujejo govoric 
o «razgovoru», o ((premostitvi leve 
ga centra«, o »ustavnem paktu« s 
čimer so skrivali svoje težnje po 
sodelovanju s KPI.

La Malfa pa je v Turinu ugoto
vil, da se bo vlada lahko obdržala 
samo tako, da se ne bo izpreme- 
nilo razmerje sil med strankami 
levega centra z izjemo republikan
cev, ki lahko prejmejo več glasov, 
ne da bi se zaradi tega notranje 
ravnotežje porušilo.

Malagodi je za PLI v Rimu de
jal, da je treba razbiti izsiljevanje 
KPI, ki pritiska na levi center pre
ko PSI in demokristjanske levice. 
Nasilna odgovori, ki jih ponujajo 
vaditelji MSI ne služijo ničemur.

Sindikalni organizaciji CGIL in 
CISL sta ostro reagirali na poro
čilo guvernerja Banca dTt&lia Car
li ja. V poročilu CGIL je rečeno, da 
igra Banca dTtalia vlogo pritiska 
na vlado in se oporeka veljavnost 
poročila, CISL pa obžaluje, da je 
do poročila prišlo na tak način, da 
se ga sedaj izkorišča med volilno 
kampanjo.
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ODGOVOR POZIVU GENERALNE SKUPŠČINE OZN

Stališče SFRJ do vprašanja 
utrditve mednarodne varnosti

Na jubilejnem zasedanju OZN bi morali potr
dili načela aktivne in miroljubne koeksistence

(Od našega dopisnika)
NEW YORK, 4. — Demokratiza

cija mednarodnih odnosov in krepi
tev vloge svetovne organizacije sta 
medsebojno povezana in bistvena 
pogoja za graditev stabilnega siste
ma mednarodne varnosti. Rešitev 
perečih mednarodnih vprašanj je 
edino mogoča ob enakopravni ude
ležbi in prispevku vseh držav. Sve
tovna organizacija je najugodnejše 
telo za skupno akcijo, katere smo 
ter je utrditev miru in varnosti na 
svetu.

To se med drugim ugotavlja v 
odgovoru jugoslovanske vlade na 
lanskoletni poziv generalne skup
ščine OZN vladam, da obveste ge
neralnega tajnika U Tanta o svo
jih pogledih in predlogih glede kre
pitve mednarodne varnosti. Na ta 
poziv je doslej odgovorilo 31 držav 
članic svetovne organizacije.

Jugoslovanska vlada v svojem od
govoru nadalje ugotavlja, da je kre
pitev mednarodne varnosti odvisna

Hed svojim uradnim obiskom v Jugoslaviji se je predsednik madžarske vlade Jenii Fock (na desni)
sestal tudi s predsednikom Titom

predvsem od doslednega izvajanja 
načel svetovne organizacije in da 
se kršitev teh načel ne more opra
vičiti z nikakršnimi ideološkimi, po 
litičnimi ali gospodarskimi razlogi. 
Jugoslovanska vlada prav tako u- 
gotavlja, da se nadaljuje praksa 
uporabe sile in raznih pritiskov v 
mednarodnih odnosih in da so napa
dalne akcije proti neodvisnim dr
žavam usmerjene na povečanje o- 
zemlja oziroma na donrnacijo na 
svetu. Razširitev vojaških žarišč 
krize v jugovzhodni Aziji, na Bliž
njem vzhodu in na jugu Afrike so 
samo neposredne posledice take po
litike. Jugoslovanska vlada sodi, da 
bi svetovna organizacija morala na 
bodočem jubilejnem zasedanju po
svetiti veliko pozornost bistvenim 
vprašanjem krepitve mednarodne 
varnosti. Prvi korak v tej smeri 
bi bil sprejem dokumenta, v ka
terem bi se ponovno (»trdila o- 
snovna načela in okviri za nadalj
njo akcijo svetovne organizacije na 
tem področju. V dokumentu bi na
dalje morali potrditi potrebo spo
štovanja načela listine OZN s stra
ni vseh držav in opozoriti na med
narodna vprašanja, katerih rešitev 
bi prispevala k utrditvi mednarod
ne varnosti. Da bi svetovna orga
nizacija lahko učinkoviteje delova
la na področju ohranitve miru in 
mednarodne varnosti, bi jubilejno 
zasedanje po mišljenju Jugoslovan
ske vlade moralo sprejeti deklara
cijo o načelih aktivne in miroljub
ne koeksistence, napraviti korake za 
sprejem Ljudske republike Kitajske 
v svetovno organizacijo, za rešitev 
vprašanj članstva razdeljenih držav 
ter za krepitev vloge generalne 
skupščine in varnostnega sveta ter 
za napredek sodelovanja med tema 
dvema važnima organoma svetov
ne organizacije.

Na koncu jugoslovanska vlada 
pripominja, da je krepitev medna
rodne varnosti tesno povezana z re
šitvijo vprašanja razorožitve, raz
voja in dekolonizacije in da bi moč
nejša usmeritev mednarodne skup
ščine za rešitev vprašanj držav v 
razvoju prispevale k utrditvi miru 
in varnosti na svetu.

B. Božič

za razpis posebnega rezerviranega 
natečaja po čl. 12 zakona z dne 19. 
julija 1961, štev. 1012 za nezasede
ne stolice na dan 31. decembra 1968. 
Izdana so bila tudi navodila, da 
bi bil hitro objavljen pravilnik za

Pojasnilo 
čitateljem 
in naročnikom
Kot je znano, je bilo redno 

in nemoteno izhajanje dnevne
ga tiska v vsej Italiji v prete
klem mesecu maju zaradi vse
državne stavke tiskarskih de
lavcev, zaposlenih v tiskarnah 
dnevnikov, kar dvakrat po več 
dni prekinjeno. Zaradi tega ni 
mogel izhajati redno niti naš 
dnevnik, in sicer 5 dni: od tor
ka 19. maja do vključno 22. 
maja, nato pa še en dan v ne
deljo 31. maja.

Toda pogajanja med sindikal
no organizacijo in predstavni
ki založništev dnevnega tiska 
še vedno niso zaključena. In 
zaradi tega se stavkovno giba
nje nadaljuje, kot smo že pred
včerajšnjim sporočili. Danes pa 
moramo naročnike in vse čita- 
telje obvestiti, da je tržaška 
sindikalna organizacija napove
dala za danes ponovno eno
dnevno stavko v Trstu. Zato 
Primorski Dnevnik jutri ne bo 
izšel. Pač pa bo PRIHODNJA 
ŠTEVILKA IZŠLA V NEDELJO 
7. JUNIJA NA OBIČAJNIH 8 
STRANEH.

Vse kaže, da se bo pred za
ključkom pogajanj stavka v 
tem mesecu morda še ponovi
la. Zato je naša uprava dala 
vsem raznašalcem dnevnika u- 
strezna navodila, naj vsem na
ročnikom vzroke prekinitve red
nega izhajanja pojasnijo in 
hkrati tudi sporočijo, da se 
bodo po letošnjem končanem 
»stavkovnem valu* pri obraču
nu naročnine, upoštevale vse 
številke, ki niso izšle ter se bo 
za ustrezno vsoto naročnina 
zmanjšala, kot je bilo to stor
jeno ob podobnih prekinitvah že 
v prejšnjih letih.

Uredništvo in uprava PD

dosego usposobljenosti za izvrševa
nje učnega poklica na srednjih šo
lah s slovenskim jezikom. Besedi
lo tega pravilnika bo določila po
sebna komisija še ta mesec. Čim 
bo opravljen prvi rok usposoblje
nostnih izpitov, bosta takoj uve
ljavljena zakona z dne 25. julija 
1966 štev. 603 in 2. aprila 1968 štev. 
468, katerih ugodnosti bodo deležni 
tako tisti, ki bodo dosegli usposob
ljenost na tem roku kakor v smis
lu prehodnega predpisa v tem pra
vilniku tudi tisti, ki so že dosegli 
usposobljenost za isto skupino pred
metov na šolah z italijanskim uč
nim jezikom.

1. r. Ferrari Aggradi* 
Enako se glasi tudi dopis štev. 

200/2433 T 168, ki ga je predsed
stvo vlade poslalo republiškemu 
predsedstvu v aprilu lanskega leta:

«Generalnemu tajništvu 
predsednika republike 
Rim
Sklicujoč se na prejšnje dopise o 

istem predmetu in nazadnje še na 
gori omenjeno pismo tega general
nega tajništva, sporočamo prepis 
dopisa štev. 1132 z dne 14. t.m. pro
svetnega ministrstva:

«To ministrstvo išče zaradi zah
tev sindikatov slovenske šole naj
primernejši način, kako bi čimprej 
rešilo razna vprašanja omenjenih 
manjšinskih šol.

V pričakovanju, da bomo čim
prej poročali temu Predsedstvu o 
stanju raznih vprašanj, sporočamo, 
že sedaj, da je posebna komisija 
pripravila osnutek pravilnika za 
usposobljenostne izpite za srednje 
šole s slovenskim učnim jezikom. 
Komisija bo pregledala nekatere 
pripombe pristojnih oblasti in na
to sestavila dokončni osnutek. Vse
kakor bomo naknadno sporočili po
drobnosti o celotnem položaju šole 
s slovenskim jezikom

Načelnik kabineta* 
Zaradi zgoraj navedenih razlogov 

PROTESTIRA 
sindikat z ogorčenjem proti tej 

novi in mnogo hujši diskriminaciji, 
ki se pridružuje, že mnogim prejš
njim na škodo slovenskim šolnikom 
na srednjih šolah:

OPOZARJA
da taka dejanja škodujejo ugledu 

italijanske demokracje; in če pri
stojne oblasti ne bodo izpolnile spre
jetih obveznosti;

VABI
osnovnošolske učitelje, naj se ne 

udeležijo konferenc za izbiro knjig: 
profesorje na srednjih šolah, naj se 
ne udeležijo ocenjevalnih sej niti 
konferenc za določitev oznak in u- 
spehov: vse šolnike, učitelje in pro
fesorje, naj se udeležijo protestne 
stavke 10. junija 1.1. in podprejo 
protestno manifestacijo sindikata v 
Rimu.*

Za Odbor 
Tajnik

(prof. Franc Škerlj)



PRIMORSKI DNEVNIK — 2 — 5. junija 197®

Vreme včeraj: Najvišja temperatura 
21,8, najnižja 14,6, ob 19. url 20 sto
pinj, zračni tlak 1017,1 stanoviten, 
veter 10 kim/h vzhodnik, vlaga 60 
odst., nebo 2/10 pooblačeno, morje 
rahlo razgibano, temperatura morja 

17,6 stopinje. Tržaški dnevnik
Danes PEitK, 5. junija 

KERDO
Sonce vzide ob 5.i7 in zatone ob 
20.49 — Dolžina dneva 15.32 — ku
na vzide ob 5.45 in zatone ob 22.43 

Jutri, SOBOTA, 6. junija 
MILUTIN

Kako bomo volili 
v okoliških občinah

Včeraj smo objavili članek o tem, 
kako bomo volili za pokrajinski 
svet. To velja pač za vso pokra
jino, in sicer za vseh šest občin. 
Poleg tega pa bodo po skoraj še
stih letih obnovili občinske svete v 
petih okoliških občinah, ki so bili 
izvoljeni 22. in 23. novembra 1961. 
Tudi za občinske volitve je zelo 
važno in bistvenega pomena za slo 
vensko narodno manjšino, da bodo 
volilni izidi takšni, da se uveljavi
jo Slovenci ter težnja pa splošnem 
napredku ter da se zavre težnia 
po raznarodovanju avtohtonega slo
venskega prebivalstva. Zato bi mo
ralo biti geslo teh volitev za nas. 
da ostanejo občine oziroma, da se 
povrnejo v slovenske roke in da ne 
prevladajo pri tem nazadnjaške si
le. To bi bilo toliko bolj žalostno 
sedaj, ko se po vsej državi krepijo 
sile, ki poganjajo naprej socialni 
napredek, kar je v interesu o- 
gromne večine vseh slovenskih lju
di spričo njihovega socialnega iz 
vora in položaja.

Upoštevajoč to načelo in merilo, 
poglejmo kakšne so perspektive za 
njuno uresničenje po posameznih 
občinah, pri čemer je pač še naj
bolj zanesljiva metoda, upoštevanje 
volilnih izidov zadnjih upravnih vo
litev leta 1964. Seveda pa je tudi 
ta metoda v našem primeru pre
cej pomanjkljiva, ker se je v vseh 
občinah, posebno pa v nabrežin- 
ski. število prebivalstva, in s tem 
volivcev, iz dobro znanih razlogov 
umetno zvišalo, kajti nihče ne bi 
ugovarjal, če bi šlo za naravni pri- 
fmstek.

Poglejmo nabrežinsko. to je naj
bolj ogroženo občino Sedaj jo u- 
pravljajo stranke leve sredine KD, 
PSI, PSU (PSDI) in LSS, ki imajo 
skupno 13 svetovalcev, medtem ko 
je v opoziciji Lista demokratične 
enotnosti s 6 svetovalci in PLI z 
enim. Na podlagi rezultatov prejš
njih volitev bi se lahko sestavila 
večina naprednih strank, ki odloč
no zagovarjajo pravice Slovencev, 
ter LSS (11 svetovalcev, od kate
rih 6 KPI-PSIUP, 2 socialista in 3 
svetovalci LSS). Res je sicer, da 
je sedaj na čelu občine še sloven
ski župan, toda po svoječasnem do
govoru bi ga bil moral v drugi 
polovici trajanja te občinske upra
ve zamenjati demokristjanski pod
župan, do česar ni prišto najbrž iz 
taktičnih razlogov in občasne poli
tične kombinacije. Kot pa smo de
jali, je število volivcev v tej obči
ni nenaravno naraslo od leta 1964 
kar za 666, kar bi utegnilo okrepi
ti stranke, ki niso ne napredne ne 
slovenske. Vprašanje pri tem je, 
kako so ti novi volivci usmerjeni, 
pa tudi, kako bo na rezultate ome
njenih strank vplivalo dejstvo, da 
nastopata letos v Nabrežini dve 
stranki več, to je republikanci in 
misovci (novi fašisti), kar pomeni 
drobljenje glasov v desničarskem 
taboru in lahko vzbuja upanje, da 
bi se omenjena perspektiva o vrnit
vi občine v napredne in slovenske 
roke utegnila uresničiti, kolikor se 
seveda številčnih kombinacij tiče, 
saj ne moremo napovedati naprej 
stališč vseh strank, ki bi prišle 
v poštev za to perspektivo oziroma 
kombinacijo. Ravno zato je usoda 
te občine res odvisna do tega, ali

se bodo volivci globoko zavedli po
mena okrepitve naprednih sil, kajti 
pri tem res ne smejo prevladati 
morebitna neracionalna čustva ali 
strankarski predsodki.

Sosed nabrežinske občine je zgo- 
niška. Tu se je število volivcev zvi
šalo le za 53 (v glavnem priseljen
cev), in tekmujeta med seboj le 
dve listi: lista LSS in «občinska 
lista* z znakom srpa in kladiva. 
Na prejšnjih volitvah je prejela 
*Demokratična lista» (v glavnem 
komunisti in socialisti) 357 glasov. 
LSS pa 238. Ker velja za to občino 
večinski sistem, je imela prva lista 
12 svetovalcev, druga pa 3. Razli
ka med obema listama je znašala 
119 glasov, toda pri tem je treba 
upoštevati, da je takrat kandidirala 
tudi Krščanska demokracija, ki je 
prejela 61 glasov, kar zmanjša to
rej razliko na 58 glasov. Upošteva
ti je še treba, da bo sedaj 53 no
vih volivcev in da socialisti tokrat

DREVI SE KONCA VOLILNA KAMPANJA

Zahteva po socialnih reformah 
skupna vsem naprednim gibanjem

Volilna zborovanja PSI, KPI, LSS, PSIUP in KD - Drevi 
bo govoril za socialiste osrednji voditelj Tristano Codignola

Volilna kampanja se danes za 
ključi in jutri bodo imeli volivci 
dovolj časa za premislek, oziro
ma, da volilno propagando «preba- 
vijo», kar pa veljala le za nji
hov manjši del, ker večina se jih 
je odločila že mnogo prej po svo- 
j:h nazorih in nagnenjih. Najbolj 
važno zaključno zborovanje bo ime
la drevi PSI, saj bo govoril na 
njem osrednji voditelj Codignola.

Za socialiste sta včeraj govorila 
v Gabrovcu, Zgoniku, Repniču, Sa- 
ležu in Samatorci Volk in Pečenko. 
Poudarila sta važnost glasu, odda 
nega socalistični stranki v tam
kajšnjem volilnem okrožju, saj se 
s tem omogoči povečanje številane nastopajo na volitvah niti ... ... - , . ■, ______

*•» > drrigo mpre.no efupino ’2T.
niti samt. Zato bi bilo pac zelo
zmotno, če bi se zgodilo (kot se po
nekod šušlja), da bi določeni vo
livci oddali bele glasovnice. Glasu
jejo naj za «Občinsko listo*.

Tudi v mali repentabrski občini 
se je število volivcev povečalo n 
teh šestih letih za 43. To občino 
je doslej upravljala LSS, ki je pre
jela samo dva glasova več kot De
mokratična lista, to je 161 nasproti 
159. Razporeditev političnih sil se 
v tej občini ni spremenila, saj na
stopajo komunisti in socialisti enot
no in je lista le malce spremeni
la svoj naziv iz «demokratične* v 
« napredno*.

V dolinski občini nastopa na vo- 
litveh pet list kot zadnjič, in si
cer PSI, KPI-PSIUP (Občinska e- 
votna lista). LSS, KD in PSDI. Ob
činska enotna lista je imela doslej 
10 svetovalcev, socialisti 2, LSS 5 
in KD 3, socialdemokrati pa nobe
nega. Kar se glasov tiče, pa so 
prejeli PSI 446, Dem. lista 1542, 
LSS 773, KD 469 in PSDI (PSU) 
138. V tej občini je število volilnih 
upravičencev v zadnjih 6 letih na
raslo za 388. V občinski upravi sta 
sodelovali Občinska enotna lista in 
PSI, ki sta imeli skupno 12 od 20 
svetovalcev, torej precej trdno ve
čino. Tudi zato je bilo kaj čudno 
slišati na volilnih zborovanjih ugi
banja o možnih drugačnih volilnih 
kombinacijah, kajti eno so tudi do
ločene morebitno upravičene kritike 
o postranskih zadevah, drugo pa 
pobožne želje, kajti za večino voliv
cev je pač odločilnega pomena o- 
snovna pot ob upoštevanju nuje, da 
ostane občina v slovenskih in hkra
ti naprednih rokah, saj ni tam ni
ti nobene druge alternative.

Končno še Milje, kjer se je šte
vilo volivcev zvišalo le za 282 enot. 
Na prejšnjih volitvah je dobila KPI 
skoraj polovico glasov in polovico 
svetovalskih mest, PSI pa 395 in 
enega svetovalca. Občino sta uprav
ljali koalicija KPI-PSI z 21 sveto
valci od skupnih 40. Zadnjič so bi
li izvoljeni na listi KPI (Frausin) 
trije Slovenci, in sicer Ferluga, Vio
la in Škerjanc, ki tokrat zopet kan
didirajo na njej. Na listi PSI pa 
kandidira Slovence Vatovec. V tej 
občini nastopa 6 strank kot zadnjič.

jinskem svetu. Polemizirala sta s 
Slovensko skupnostjo posebno zara
di njenih očitkov, da socialisti ne 
zastopajo slovenskih interesov. V 
zgoniški občini sta pojasnila vo
livcem, zakaj socialisti ne sodelu
jejo v «občinski listi* s komunist’', 
češ da se niso ravnali po spora 
zumu glede podžupana. Na koncu 
sta poudarila, da je glas za socia
listično stranko glas za napredek 
delavstva in za uresničenja zahtev 
slovenske narodne manjšine, kajti 
če bc imeli socialisti večjo moč, 
bi se vse socialne in narodnostne

ševale.
Na Trgu Sv. Jakoba sta govorila 

za socialiste Aurelia Gruber Benco 
in Tullio Mayer. Govornica je re
kla, da se je po 10 letih vnovič 
vkljucla v politično dejavnost, ker 
je položaj sedaj zelo resen. PST 
da ie namreč jeziček na tehtnici, 
od katerega je odvisna rešitev re
publike in demokracije v Italiji. Re
kla je, da je treba prebroditi po
litiko blokov in uresničiti sociali
stično stvarnost. Okrepiti je treba 
socialistično stranko tudi zato, da 
se prepreči okrepitev desnice in da 
se uresničijo razne reforme.

Tullio Mayer je dejal, da preki
nitev sodelovanja s KD zaradi nje
nega izsiljevanja še ne pomeni do
končnega preloma. Do tega pa u- 
tegne priti po 7. juniju, če bodo 
druge stranke leve sredine vztra
jala na svojem negativnem stali 
šču. Končno je polemiz:ral tudi z 
drugimi strankami in Slovensko 
skupnostjo.

Vittorio Vidali, ki je govoril za 
KPI na Garibaldijevem trgu, je de
jal, da so vladne stranke, zlasti 
pa KD in PSU uravnale vso svojo 
volilno kampanjo tako, da bi širile 
med ljudmi strah, pri čemer so 
prikrivale z divjo antikomunistič- 
no kampanjo svoje protiljudske na
mere in protidemokratične težnje.zahteve hitreje uresničevale in re-
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OBMEJNI PREHODI NA TRŽAŠKEM SEKTORJU

V maju potovalo čez mejo 
nad 5 in pol milijona oseb
V lanskem maju osebni promet ni dosegel 5 milijonov prehodov

Ta dirka proti desni odkriva pu 
stolovske nravi tistih, ki so priprav
ljeni spremeniti našo državo v dru
go Grčijo ali Španijo na podlagi 
načrtov ameriškega imperializma.

Senator Vidali je zatem odločno 
zahteval, da se enkrat za vselej 
pomete z ostanki fašizma in očit
no je, da niso vgnezdeni le v MSI. 
Izvesti je treba čistko v državni 
birokraciji ;n sodstvu ter v tistih 
gospodarskih, političnih in vojaških 
krogih, ki na razne načine dopu
ščajo, podpirajo in celo spodbu
jajo nagibanje na desno v Italiji. 
Za komuniste ne gre za nov boj. 
Gre le za nadaljevanje osvobodil
nega boja in kakor tedaj je tudi 
sedaj KPI os, na katero se opi
rajo vse sile, ki se bojujejo za 
svobodo, napredek in demokracijo.

Skupna slovenska lista je imela 
včeraj volilna zborovanja po mestu 
in okolici. Govorili so: Legiša,
Štoka, Harej, Kocjančič, Metlika, 
Brezigar in Terčon. Vsi so razčle
njevali volilni program Skupne slo
venske liste za pokrajinski svet ter 
za okoliške občine. Odbili so tudi 
vse napade, ki so se prav te dni 
koncentrirali na Skupno slovensko 
listo. Govorniki so poudarili, da 
Slovenska skupna lista dela za skup
nost med vsemi zamejskimi Sloven
ci in da je proti vsakim razprtijam, 
prepirom in napadom, ker vse to

Čez mejne prehode na Tržaškem 
je v preteklem maju potovalo nad 
5 milijonov in pol potnikov in tu
ristov: s potnim listom jih je pre
šlo mejo 3.072.454, z obmejnim do
kumentom pa 2.431.500. V istem 
mesecu lanskega leta je promet na 
meji dosegel nekaj nad 4,8 milijo
na ljudi.

Med potniki v mednarodnem pro
metu so italijanski državljani v

157.952, Lipica 128.691, Prečnik 42 
tisoč 410 in Opčine 6.401 potnik.

Otroško igrišče 
na Reški cesti

Danes bodo odprli novo igrišče, 
ki ga je zgradila občina na Reški 
nesti. igrišče, ki ima vstop med

1.181.707 prehodov. Med tujimi dr- ; nu [n 1300 kv. m. Na 350 kv. 
žavljani so kakor vedno prevlado-: metrih so urejeni cvetlični nasadi, 
vali Jugoslovani, ki so jih našteli gugalnice, drsalna ploščad, tobo-
922.055, številni so bili tudi Avstrij 
ci (74.002) in zah. Nemci (70.345), 
z manjšim številom prehodov pa so 
sledili Francozi (15.624), Angleži 
(15.518), Američani (10.484), Švicar
ji (10.110), Grki (8.287) itd.

Kar zadeva maloobmejni promet 
pa so na prehodih v maju našteli 
1.745.167 italijanskih in 686.333 jugo
slovanskih državljanov, čez posa
mezne prehode pa je šlo naslednje 
število obmejnih prebivalcev: Ško
fije 752.177, Ferneče 676.313, Pe
sek 198.355, Milje 285.670, Plavje

gan, peščeni bazen, gugalnice na 
tehtnico in druge naprave pa za
vzemajo 250 kv. m.

Za večjo varnost otrok je igrišče 
ograjeno. Opremljeno je tudi s šte
vilnimi klopmi in vodometom, v je
seni pa bodo ob klopeh zasadili še 
drevesa, da bo igrišče čim boli pri
jetno
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RAZGOVOR Z ŽUPANOM TOV. JOSIPOM GUŠTINOM

Važnejši uspehi in bodoče naloge 
napredne zgoniške občinske uprave

Včeraj smo obiskali zgoniškega 
župana Josipa Guština, ki ponovno 
kandidira in je nosilec liste KPI 
za občinske volitve, da bi nam 
odgovoril na dve vprašanji.

Vprašanje: «Zdaj smo tik pred 
upravnimi volitvami in se je za
ključila mandatna doba vašega ob
činskega sveta, ki je bil izvoljen 
jeseni leta 1964. Želeli bi, da bi 
nam kaj povedal o delovanju dose
danje občinske uprave, o težavah 
in uspehih v tej dobi upravljanja 
vaše občine.*

Odgovor: «Takoj ob začetku smo 
morali zavihati rokave in smo se 
resno lotili dela, ker je bila prenov
ljena segtava občinskega sveta pred
vsem z novimi in mladimi silami. 
Kot župan, še bolj pa kot bivši 
partizan in sin padlega borca, šte
jem med najbolj pomembne uspene 
postavitev občinskega spomenika 
padlim za osvoboditev. Naša obči
na je bila glede tega med prvimi 
v državi in sploh prva v naši po
krajini. To je bila dolgoletna in 
največja želja prebivalstva naše 
občine ,ki je mnogo prispevala v 
narodnoosvobodilni borbi. Lep spo
menik, ki stoji tu pred županstvom, 
priča o naši borbi za osvobodi
tev in nas spominja, da ostanemo 
zvesti idealom, za katere so padli 
naši občani. To je prišlo do izraza 
tudi na proslavah obletnic osvobo
ditve.

Na gospodarskem področju bi o- 
menil predvsem začetek organiza 
cije vsakoletne občinske razstave 
domačih vin, ki je že postala tra
dicionalna. Prav vinske razstave 
so odločilno pripomogle, da se je 
dokončno rešil problem prodaje vi
na naših kmetovalcev in da se je 
znatno izboljšalo vinogradništvo 
naši občini, hkrati pa so pomem
ben dejavnik pri razvijanju turiz
ma in poznavanju naših krajev.

Naša občina ima zelo obsežno 
cestno omrežje, ki zahteva precejš
nja sredstva in skrbi Nekatere ce 
ste smo asfaltirali, druge pa ob

novili in popravili. Za redno vdr- 
ževanje občinskih cest smo sprejeli 
v službo dva cestarja, vendar ob
čina ne more biti kos vsem potre
bam s svojimi omejenimi finančni
mi sredstvi. Razširili in moderni
zirali smo po vseh vaseh javno raz
svetljavo, vsa dela, ki so bila že 
odobrena, pa niso še dokončana za
radi birokratskega zavlačevanja s 
strani osrednjih oblasti. Namestili 
smo tudi centralno kurjavo v šo
lah v Saležu in Zgoniku ter otro
škem vrtcu v Zgoniku, zagotovlje
na pa so že finančna sredstva za 
centralno kurjavo vrtca v Gabrov
cu in na županstvu. Lahko bi na 
štel še marsikaj, ne morem pa mi 
mo dvojezičnih napisov in smero
kazov, ki smo jih postavili po vsej 
občini, ter doslednega uvajanja 
dvojezičnosti v vseh občinskih u- 
pravnih aktih *

Vprašanje: «Katera so še druga 
važna vprašanja vaše občine?*.

Odgovor: «Brezdvomno je zelo 
občuteno pomanjkanje primerne 
dvorane za kulturno prosvetne in 
športne dejavnosti, kajti v občini 
imamo pomembni športni društvi in 
prosvetno društvo, ki nimajo še u- 
streznih prostorov, katere bi s pri
dom uporabljali tudi za razna pre

davanja, prireditve itd. Ceste bo
do še naprej osrednji problem, s 
katerim se bo morala ubadati pri
hodnja občinska uprava, ob zaključ
ku pa želim poudariti, da bo mo
rala naša občinska uprava, kot 
uprave sosedinih občin, polagati ve
liko skrb za zaščito našega Krasa, 
njegovih naravnih in zgodovinskih 
značilnosti, ter imeti pri tem pred 
očmi predvsem usodo naših ljudi.*

Obisk predstavnikov 
avstrijskih industrij

Na trgovinski zbornici je bilo 
včeraj napovedano srečanje med za 
stopniki tržaških gospodarskih kro
gov in javnih uprav ter predstav
niki avstrijskih državnih industrij. 
Na srečanju so ministrski sveto
valec dr. Zimmermann in njegovi 
sodelavci načeli vrsto problemov, 
ki se nanašajo na sodelovanje av
strijskih poslovnih krogov z našim 
pristaniščem ter naglasili potrebo 
po boljših zvezah med Trstom na 
eni ter Španijo in Portugalsko na 
drugi strani. Avstrijci menijo, da 
bi se medsebojno sodelovanje v pri
hodnje lahko razvilo tudi na rela
cijah Trst - Združene države, pred 
vsem kar zadeva vzhodno obalo 
ZDA. Avstrijci so izrazili predstav
nikom pristaniške ustanove, krajev
ne uprave državnih železnic in tr
žaških špediterjev svoje priznanje 
spričo njihovih vidnih prizadevanj 
za izboljšanje storitev tržaškega 
emporija.

Orjaški ponton cUrsus* je včeraj 
prevzel v Tržaškem arzenalu - Sv. 
Marku, kamor so ga predhodno pri
peljali iz Tovarne strojev pri Sv. 
Andreju, glavni parovnjak za 137 
tisoč tonsko ladjo «Lily Prima*. ki 
so jo preteklo soboto splavili v 
tržiškem obratu eltalcantieri*. Pa
rovnjak, ki je težak 170 ton, meri 
5,5 m v širino in 7 m v dolžino ter 
je visok 10,5 metra.

Volilna zborovanja
KPI: Ob 10. uri Ul. S. Cilino (Ju- 

riSevdč), 11. Ul. Donatello (Juriše- 
rič), 12. Tovorna strojev (Cuffaro),
10. Ul. Roma v Miljah (Domacbel),
11. Milje (Donadel), 18. bar Šport 
v Skednju (Cuffaro), 18. Trg Gol
doni (Rossetti, Costa), 19. SkoOiiet 
(CaJalbria) ,19.30 naselje San Ser- 
gio (Tonel), 20.30 Nabrežina (Skerk 
in Rossetti), 20.30 Ul. Docce (Sair- 
toiri), 21. Trg Mairconi v Miljah 
(Vidah). 21. Zgonik (Stoka in God
nič), 21. Dolina (Colld in Spetič), 
21. Trebče (Lovriha in Juriševič).

PSI: Ob 21. uri Trg Goldoni (po
slanec Tristano Codignola, Gduri- 
cin in Pečenko), 19. Ribiško nase
lje v Miljah (Temin), 20. Nabre
žina (Voiik, Caldd. Colja, Marta 
Gruber), 20.15 Dolina (Pečenko). 
20.15 Sv. Sobota - Domus Čiriča 
(Vittorio Lovero in Franco Love- 
to)

SSL: Ob 10. Trg Ponterosso, 10.30 
Trg Perugino, 10.30 Skedenj, 11. Sv. 
Jaikob, 11.30 Campore, 12. Trg O- 
berdan, 12.30 Sv. Barbara, 17. Treb
če, 17. Opčine, 17.30 Repentabor,
17.30 Padriče, 18. Col, 18. Gropada,
18.30 Komtovel, 18.30 Bazovica, 19. 
Salež, 19 Katinara, 19.30 Zgonik,
19.30 Boršt, 20. Sempolaj, 20. Ric- 
manje. 20.30 štivan, 20.30 Mačkov- 
lje, 21. Mavhinie, 21. Domjo. 21.30 
Devin 21.30 Boljunec. 21.45 Nabre
žina, 21.45 Dolina

PSIUP: Ob 10. uri pred glavno 
ribarnico (Polil), od 10.30 do 12. 
na raznih krajih v Miljah (Marto- 
ne in S. Laurenti), 11.45 Borzni 
t.rg (Braida), od 18. do 19.30 v Lo- 
nieriu, Podlonjerju in na Katinairi 
(Jercoe in Mervi) 20. Garibaldijev 
tre (Martone).

KD: Trg Goldoni (Belci in Za
netil). Boljunec (Colom In Gerll), 
Milje (Bologna in Pontini), Devin 
(Višini in Parenttn)

SEJA DEŽELNEGA ODBORA

Zakonski osnutek 
o bolniških gradnjah

Deželna odbor je, na predlog od
škoduje razvoju slovenstva v za- bomika za zdravstvo Devetaka,
meicHni Glede nmurama bodoče Ispre1el OSTlutek zakona O fimamsi-mejstvu. Glede programa Doaoce ranju bolnišnic v Furlaniji-
pokrajinske uprave pa bo zastopnik I julijski krajini. Gre v bistvu za
Clriirvvto eloT-onelro lvc-frs /J ol O 1 mori  « _ -  ! *  -  _ 1    ----------- * - - J .

Stopper je v Hamburgu 
včeraj odprl deželno 
razstavo o obrtništvu

Včeraj zjutraj, ob 11. uri. je de
želni odbornik za industrijo Stop- 
ier odpri v Hamburgu razstavo de- 

:solnega obrtništva Furlami.ie-Julijske 
krajine.

V svojem pozdravnem govoru je 
Stopper poudaril misel, da je na
ša dežela stična točka političnih in 
gospodarskih ureditev v Evropi in 
da mora s tem v zveza uvel javljati 
svojo gospodarsko vlogo. Poudaril 
.le nato vlogo obrtnikov, ki |ih je 
skupaj 25 tisoč.

Stopper je še poudaril, da je 
razstava v Hamburgu še posebno 
važna, ker predstavlja razvoj go
spodarskih odnosov med Nemčijo 
in Italijo, oziroma med hambur
škim «landom» in avtonomno deže
lo Furlanijo-Julijsko krajino.

Popoldne se je Stopper sestal z 
ministrom za gospodarska vpraša
nja hamburškega «lamda», senator
jem Kernom, zvečer pa je bil gost 
krožka za stike med Italijo in Nem
alo.

V prejšnjih dneh .te odbornik 
Stopper, ki se že dalj časa mudi 
v Nemčiji, obiskal tudi koncentra
cijska taborišča v Wiitoendorfu in 
Bergen - Bedsnu.

Skupne slovenske liste delal med 
drugim na tem, da izpolni tržaška 
pokrajina vse obveznosti, ki so jih 
stranke leve sredine in Slovenska 
skupnost prevzele do priznanja jav
nopravnega značaja Slovenskemu 
gledališču. V ostalem pa naj po
krajinska uprava, so poudarili go
vorniki, tesneje sodeluje z vsemi 
pristojnimi organi in zagotovi razvoj 
in specializacijo kmetijstva v trža
ški pokrajini. Kandidati na listi 
Slovenske skupne liste so obravna
vali nadalje globlje probleme, ki 
zadevajo slovensko narodno skup
nost, predvsem dvojezične napise 
v tržaški pokrajini, večjo skrb od
govornih oblasti za slovensko šolo, 
uporabo slovenščine v odnosu s slo
venskim prebivalstvom ter zaščito 
splošnih narodnih pravic slovenske 
zamejske skupnosti.

ZA PSIUP so včeraj govorili Jer- 
cog, Mervi, Laurenti, Martone, 
Chersovanijeva in Scalabrin, član 
osrednjega vodstva stranke. Scala
brin je med drugim dejal, da mora
jo biti volitve 7. junija dokončna 
obsodba vlade leve sredine, ki je 
prav te dni rezko zavrnila enotne 
zahteve delavcev po nujnih refor
mah. Govoreč o perspektivah delav
skega gibanja, je Scalabrin dejal, 
da se PSIUP bije za novo politič
no enotnost delavskega razreda, ki 
naj se porodi na bazi m katere cilj 
naj bo razredna alternativa v na
ši državi.

Za KD je včeraj med drugimi go
voril župan Spaccini skupaj z na
čelnikom občinske svetovalske sku
pine KD Rinaldiiem. Zupan je re
kel, da daje KD pred jalovimi po
lemikami prednost jasnim progra
mom in stvarnim rezultatom, kot so 
okrepitev tovarne Stabilimenti Mec- 
canici Triestini, usposobljenostni te
čaji za mlade tehnike, ki jih bodo 
zaposlili v tovarni Grandi Motori 
ter izredno nakazilo 300 milijonov 
lir pristanišču.

Sindikalna zveza CISL je izdala 
poročilo, v katerem očita CG1L, da 
se ni držala sporazuma, s katerim 
so se vsi trije sindikati obvezali, 
da ne bodo njihovi voditelji po
segali v volilno kampanjo. Takšno 
ravnanje lahko le škoduje sindikal
ni enotnosti in jo zakasni.

razširitev in delno spremembo de
želnega zakona o bolniških grad
njah, ki je bil sprejet še pred pe
timi leti. Nori zakonski osnutek, 
če bo sprejet, predvideva eno mi
lijardo lir dotacije v sklad za fi
nansiranje dvajsetletnega plačeva
nja obresti za najem posoja v zve
zi z bolniškimi gradnjami.

Prejšnji zakon ie namreč pred
videval dvojni način poseganja v 
sistem bolniških gradenj. Polovič
no je dežela prispevala kar denar 
za gradnjo, za drugo polovico oa 
je dežela dopustila možnost naje- 
mania posebnih posojil, in oddvoji- 
la za kritje stroškov za odplačeva
nje obresti, ustrezna finančna sred
stva.

Po mnentu odbornika za zdrav
stvo Devetega pa je prva oblika, 
to te prispevek za gradnio v po-

Partizani in aktivisti NOB: 

spomnite se Cerknega !

lorični višini, naletela na negodo 
vanje pri upravah botaišnice. Id bi 
raje videle kritje obresti na posoji
la, ki bi jih same vračale. Od tod 
novi zakonski osnutek ki predvi
deva celotno kritje obresti na dalj
ši rok (20 let), v višini 5 odstot
kov na posojeni kapital.

Milijarda lir za plačevanje obresti 
zagotavlja torej bolniške gradnje 
za skupnih 20 milijard lir v letih 
od 1970 do 1989.

Deželni odbor je tudi sprejel 
načrt odbornika za šolstvo Giusta 
o razdelitvi prispevka 3 milijard 
in pol, ki bo izplačan v letnih 
obrokih v naslednjih 35 letih, za 
gradnjo šol in otroških vrtcev, 
predvsem v Spilimbergu, Tolmeču 
in drugih manjših trgih v Furla
nih.

Ostale vesli iz tržaške 
kronike berile na 6. strani

• Ravnateljstvo združenih bolniš
nic sporoča, da zaradi volilnih ope
racij v bolnišnici v nedeljo, 7. t.m. 
ne bodo dovoljeni obiski bolnikov. 
Obiski bodo zato anticdpirani na 
soboto. 6 t. m. od 14. do 15. ure.

OBVESTILO
• Sejmarji obveščajo Nabrežince 
in prebivalce okoliških vasi, da bo 
semenj vsak prvi torek v mesecu. 
Semenj bo tudi če je na torek 
prašnik.

V PRISOTNOSTI PREDSTAVNIKOV OBLASTI

V Žavljah začela delovati 
tovarna likerjev Baker
Tovarna je bila prej v Rojanu . Zmogljivost no. 
ve tovarne znaša 2 milijona steklenic na leto

V prisotnosti nekaterih predstav
nikov javnega življenja, med kate
rimi sta bila tudi župan inž. Spac
cini in generalni vladni komisar 
dr. Cappellini, so včeraj dopoldne 
v Žavljah slovesno spustili v obra
tovanje novo tovarno za izdelova
nje likerjev in sirupov Baker. In
dustrija je bila, kakor znano, po
prej v Rojanu, gradnja norih obra
tov pa je trajala leto dni. Družba 
Baker, ki ima glavnico 300 mili
jonov lir, je zavzela v industrijski 
coni 8.000 kv. m zemlje ter posta
vila na njej 4.500 kv. m pokritih 
obratov za proizvodnjo, embaliranje 
in spravljanje destilatov, sirupov 
in I kerjev, Zmogljivost nove tovar
ne znaša 2,000.000 steklenic na leto,

ter je štirikrat večja kakor zmog
ljivost starega obrata v Rojanu. Pri 
Baker ju je zaposlenih okoli 50 ljudi. 
Del proizvodnje je vsako leto na
menjen izvozu na razna tuja tr
žišča.

Jutri v Ljubljani 
mednarodni lesni sejem

Jutri dopoldne bodo na Gospo 
darskem razstavišču v Ljubljani 
odprli 9. mednarodni lesni sejem 
Sejem, ki je ena izmed najpomemb
nejših prireditev na ljubljanskem 
razstavišču, bo odprt do nedelje 14. 
junija.

Lepa zaključna 
produkcija gojencev GM

Sinoči je bila v mali dvorani Kul
turnega doma II. zaključna produk
cija gojencev - solistov šole Glas
bene matice v Trstu. Mladi gojen
ci so s svojim zrelim muziciranjem 
navdušili še precej številno občin
stvo. Zaradi pozne ure in pomanj
kanja prostora bomo o tej lepi pri
reditvi poročali v nedeljski številki 
našega dnevnika.

Ljudska prosveta
Prosvetno društvo Slovenec - Boršt

prlredj v dneh 14. In 15. junija letos 
proslavo 70-letnlce svojega delova
nja.

Včeraj-danes
ROJSTVA, SMRTI IN POROKE
Dne 4. Junija 1970 se je v Trstu 

rodilo 18 otrok, umrlo pa Je 9 oseb.
UMRLI SO: 65-letna Annunziata

Gnezda por, Hofer, 48-letni Sergio 
Canarutto, 70-letnt Carlo Pečar, 66- 
letna Renee Fortun at vd. Orlando, 
77-letml Ferruceio Leri, 80-letna Flo
ra Perentin por. UJcigral, 73Jetna 
Simeona Strgacic vd. Scorllni, 67-let- 
ni Krmi g lo Rosin, 73-letna Lulgta Be- 
rentin vd. Boneta.

Dramski oder

p.d. »Ivan Cankar* 
• Sv. Jakob ■ Trst

DANES, 5, t. m. ob 21. uri 
v dvorani p. d. «1. Cankar*, 
Ul. Montecchi 6, VI. nadstr. 
premiera

PARTIZANSKI MITING
v dveh delih

Po avtentičnih besedilih 
tekst napisala: P. Bibič — M. 
Belina

Režija: Sergej Verč 
Scena: Ivan Verč 
Nastopajo: V. Lavrenčič, O. 

Cuk, J. Kufersin, S. Sancin, S. 
Verč.

PROSVETNO DRUŠTVO 
PROSEK -KONTOVEL

priredi v soboto, 6. t. m. ob 
20.30 v dvorani prosvetnega 
društva Prosek - Kontovel na 
Proseku

nastop gojencev 
šole Glasbene matice

Spored obsega skladbe za kla
vir, violino, trobento, harmo
niko, kitaro in mali harmoni
karski ansambel.

Vljudno vabljeni!

SLOVENSKI 
KLUB 
vabi vse 
svoje člane 
na

II. redni občni zbor
ld bo v torek, 9. junija 1370 
ob 20.30 z naslednjim dnev
nim redom:

Poročilo predsednika
Poročilo blagajnika
Poročilo nadzornega odbora
Diskusija
Volitve
Razno

Vabilo velja tudi za osred
nje prosvetne in kulturne u- 
stanove .prosvetna društva in 
tisk.

Prosimo za številno udelež
bo in točnost.

ODBOR

Skupna vaja vseh mešanih 
in moških zborov ob sprem
ljavi godbe na pihala bo 
v torek, 9. junija ob 21. uri 
v PROSVETNEM DOMU na 
Opčinah.

Slovenska prosvetna zveza

PROSVETNO DRUŠTVO 
V SKEDNJU

Vabi k predavanju

Cortina, biser Dolomitov
ki bo v torek, 9. t.m. ob 20.30 
v društvenih prostorih.

Predavanje Selme Miche- 
iuzzi bodo spremljali krasni 
barvni diapozitivi.
Vabljeni! Vstop prost I

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 13. do 1(. ure)

AU’Atalanu, Istrska ulica 7. Al Ga- 
leno. Ul. S. Clltiio 36 (Sv. Ivan). De 
Leltenburg, Trg S. Glovannl 5. Miz- 
zan, Trg Venezla 2.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 19.31 do l.3t)

A. Barbo, Trg Garibaldi 4, Dl Gret 
ta Ul. Bonomea 93. Godina AllTgea, 
Ul. Glnnasttca 6. G. Papo, Ul. Fellu- 
ga 46 (Sv. Alojz).

LOTERIJA
BARI 1 11 52 77 70
CAGLIAR1 74 87 12 34 40
FIRENCE 2 44 43 57 22
GENOVA 7 14 8 18 83
MILAN 73 30 21 68 55
NEAPELJ 3 88 52 33 9
PALERMO 12 30 59 «1 37
RIM 81 80 57 62 22
TURIN 39 37 31 10 86
BENETKE 17 39 2 37 80

ENALOTTO 
12 1 1 2 X 12 21 2 1

Kvote: 12 točit — nihče, 11 točk 
— 482.000 Ur, 10 točk — 33.000 lir 

Prihodnji natečaj Enalotto bo 9. 
junija.

OBVESTILO
Udeležence izlete 7. junija 

v Dolenske TopUce obvešča
mo, da bo po legalni uri zbir
no mesto ob 5.45 uri pred sod- 
nijsko palačo, ob 8. uri točno 
odhod preko Opčin čez blok 
pri Fernetičih.

SLOVENSKA PROSVETNA 
ZVEZA

V počastitev 23. obletnice 
obnovitve slovenske šole

priredi

MLADINSKA REVIJA GALEB

RAZSTAVO
otroških risb, osnutkov, tipko
pisov, ilustracij in prikaz kako 
nastane revija.

Otvoritev razstave bo jutri, 
6. junija ob 17. uri v foyer)u 
"oailkana v Kulturnem domu.

~ _ v
Razstava bo, razen nedelje, 

odprta vsaik dan od 9. d® 
13. ure. __ A _

Mladinska revija GALEB

priredi v soboto, 13. junija ob 
17. uri v istih prostorih za
ključno svečanost podelitve 
nagrad učenkam, ld so iKDBr 
gale na nagradnem natečaju 
za osnutek platnice JuMOT* 
številke GALEBA.

Gledaljšča
VERDI
Ob 200-letniid smrti Istrskega skla

datelja Giuseppa Tartinija bo v so
boto, 6. t.m. ob 21. uri v gledanj 
Verdi spominski koncert komora« 
orkestra iz Padove, ki ga vodi ‘ 
gent Claudio Srimone in ki bojk- 
paj z zborom «Gli Amiol della P0*" ‘ 
nia» iz Rima po vodstvom Piera C ■ 
valija in s sodelovanjem solistov Pj ‘ 
ra Tosoja (violina) ter Giorgia z ‘ 
gnonija (flavta) izvajal nekaj Taru' 
nijevih skladb.

Program bo otvorila skladba 
serere* za pet glasov, nakar bo ' 
kester Izvajal sonato v g-duru 
koncert v f-duru za violino in g°u* ' 

V drugem delu bodo izvajalci P 
dali koncert v g-duru za flavto 
godala ter koncert v d-duru z* v. 
lino, 2 roga, 2 trobenti, tolkala 
godala, za zaključek pa kompoz*“f 
«Salve Regina* za 4 glasove in zD” 
(zadnja Tartinijeva skladba). . ^ 

Pri blagajni gledališča Verdi 
nadaljuje prodaja vstopnic.

Razstave
V umetnostni galeriji eLoža* v i0 

pru, Titov trg 4 Je od 14. ma)^■
10. Junija razstava del Vena jj. 
Otvoritev razstave bo danes ob J 
url. Umik vsak dan od 9. do 13-'u “ no- V nedeljo rod 16, do 19. t 
poldne zaprto, ||(f

Na Združenju Italijanskih n£1 
Furlanije - Julijske krajine V b 
Pollonio 5 razstavlja od 27. ®"rj. 
do 7. Junija Jolanda Rosini. 
tev razstave danes ob 18. url.

V dvoranici Avtonomne 
ske in turistične ustanove v SesUIZ "je razstava del 
sebrvih zbirk

Pabla Picassa
Dnin zbirk. . t
V umetnostni galeriji «Bar , ju-

Ulici Rossetti 8 bo od 6. do 
nija razstavljal slikar Alberto 
trii. Otvoritev razstave bo v 
ob 18. uri. .j

Od srede zivečer je v gal*1^.st*Tribbio« v Ulici Piccardi 68,
va del znanega madžarskega 
nika Arnolda Grossa, ki je morda t, 
boljši madžarski grafik in 
den naj bolj znanih evropskih * $ 
kov. Doslej je Gross razstavil*' 
v vrsti prestolnic in velikih 
zasluži zato galerija, v kateri 
Gross gostuje, vso pohvalo, 
omogočila Trstu, da si ogleda ^ 
tega likovnika. Grossova razsta ^ 
odprta od 20. t.m. vsak delovm ^ 
od 11. do 13. in od 17.30 do 
o praznikih pa od 11. do 13. ”

Razna obvestila
Starše In učitelje obveščamo, da so

v Tržaški knjigarni v Ul. Sv. Fran. 
čiška na ogled in za naročilo slike 
združenega otroškega pevskega zbo. 
ra, ki Je učinkovito zaključil jubilej, 
no prireditev osnovnih šol ob 25 ob 
letnici obnovitve.

KASTA obvešča, da Je zaradi pri- 
reditev v Kulturnem domu seja pre
nesena na petek, 5. t.m. ob 20.30.

OBVESTILO SINDIKATA 
SLOVENSKE SOLE

Sindikat slovenske šole v Trstu 
vabi vse člane (učitelje In profe
sorje) na sindikalno zborovanje, ki 
bo danes, 5 junija ob 17. uri v 
Gregorčičevi dvorani v Ulici Gep- 
pa 9- Na dnevnem redu bodo zelo 
važna vprašanja, zato priporoča 
točno in polnoštevilno udeležbo.

TKB
Banca dl credlto dl Trleste

VČERAJŠNJI ODKUPNI TEČAJI 
Ameriški dolar 625
Kanadski dolar 590
Brit. štarlinp 1500
Švlc. frank 145
Franc, frank 110
Balg. frank 12,10
Hol. florlnt 172
Nemška marka 172
Avat. šiling 24,20
Jug. dinar (vel.) 45
Jug. dinar (mali) 47
ZAVOD VAŠEGA ZAUPANJA

Tržaška kreditna banka
S.p.A.

Nazionale 16.00 «Quanto costa 'r^\, 
re*. Betsi Belle, Bruno Cor*wit’ 

Eden 16.30 »Dossier prostitutke: 
TechnJcolor, Prepovedano 
pod 18. letom, pe|t(

Fenice 16.00 #Quarta P*ret*’!'in| p"11 
Lawford. Prepovedano mlad'
18. letom. ju«

Grattacielo — Danes zaprto. 
ob 16.00 «1 cannibali*. Brltt 
in Pierre Clementl. Prrt’°„ieoPr 
mladini pod 14. letom. Techn (it. 

Excelsior 16,00 «L’unlco S^000 „ P’ 
tl*. Elisabeth Taylor, VVarre
atty. Tejiys>'

Rltz 16,00 »Bruclatelo vlvo*. * Ojor 
valas, Arlene Dahi. Techn ^p- 

Filodrammatico 16.30 «La Sat C* 
ponese*. M. Jasuda, S. 'r
lorscope. Prepovedano mla°
18, letom ada";

Alabarda 16.30 «1 peccatl dl ^tcrf' 
Bovary». Edvvige Fenecb. L 11 
color. Prepovedano mladih! 
letom.

Aurora 16.30 «0 cangacelro*- 
Millian. Technicolor. piulj

Crlstailo lš 30 «L'uccello da‘ prep0v 
dt crlstailo*. Technicolor 

dano mladini pod 14 let0 je lel 
Capitol 16.00 »Aliče ncl PareCtii'i: 

meraviglie*. VV. Disney. 
ior Sledijo slikanice. .fl| j’l[£ 

Moderno 16.30 «Stanlio e G' iiKatu' 
slstibile copia* sledi]0h,,nla%V

Impero 16.00 «Un uomo cm ,| d» 
vallo*. Richard Harris. Za g ,1 r 

Vittorio Venelo 16.00 «CandX ^ 
pazzo mondo*. Evva Au«
Brando, Richard Burton,
dano mladini pod 18. c»rt*j.

Ideale 16.00 «11 castello “ jje5> 
George Peppard, Orson
Stevens. Technicolor.

Abbazia 16.00 «Uno dopo
Richard Harrlson, ParntJnole^

? ie
W«stern. TVchnicolor. 
mladini pod 14. letom.

Astra 16.00 «Justlne °ywe£Lrtl*.IpO 
venture della virtiis. ** 
wer, Jack Palance. 
mladini pod 18. letom.

Darovi in prispevki
jjr *

Pepca Stoka daruje 10°°
JaSko matico.

SOŽALJE pLi-

Športno društvo Bref! 
do prizadeti družini ffjV
globoko sožalje ob 1'ZlfaJ " 
Kuzmiča In njegovega s 
jana.
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SOCIALISTI IN VLOGA POKRAJINE

Razgovor s tov. Lucijanom Volkom 
kandidatom PSI za pokrajinski svet
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Za izvolitev novega pokrajinskega 
Sveta kandidira na listi PSI v 
okrožju Devin - Nabrežina tudi Lu
cijan Volk, kmečki sindikalist. Vo
lilno okrožje obsega poleg devinsko- 
nabrežinske občine tudi zgonrško in 
Jspentabrsko občino, Križ, Prosek, 
Sontovel in del Barkovelj.

Te dni smo tov. Lucijana Volka 
obiskali na domu, izmenjali z njim 
blisli o sedanjih volitvah in mu po
stavili nekaj vprašanj, na katera 
k rade volje odgovoril. Pogovor 
s« je večkrat pretrgal, ker je po- 
Hostoma zvonil telefon.

Vpr.: tKer dobro poznaš zlasti pro
bleme našega podeželja in kandi
diraš v izrecno podeželskem volil- 
oem okrožju, bi radi vedeli za tvo- 
ie mnenje glede možnosti posegov 
oore pokrajinske uprave.

Odg.: «Pokrajinske uprave bodo 
morale imeti novo in pomembnejšo 
vlogo ter večje možnosti posegov 
Upoštevajoč ravno zgodovinski kva
litetni skok za demokratizacijo jav
nega življenja, ki prihaja te dni do 
“faza z deželno ureditvijo. V tem 
okviru morajo dežele dati pokraji
nam pooblastila in potrebna sred
stva za čimvečje približanje javne 
Oprave ljudskim težnjam in po
zebam. Pokra,i;na mora posredova
ti navzgor potrebe in upravičena 
Pričakovanja prebivalstva svojega 
Področja, podpirati gospodarske, so
jine in kulturne dejavnosti, so
delovati z občinami in drugim.5 pred
stavniškimi telesi, zlasti s sindikal
nimi organizacijami ,da se usklaja- 
W in uveljavijo pobude ter predlo
gi. ki iz njih izhajajo.

Prav zaradi tega, in to bi bo
ki še posebej poudariti, smo so
fisti odločno proti vsaki taki 
pokrajinski upravi, kateri^ bi vsak 
Jas visela nad glavo grožnja prc- 
‘ektumega komisarja. Smo za spo
razum s podporo vseh resnično de
mokratičnih in naprednih sil, ki 
“odo predstavljene v pokrajinskem 
svetu, o takem programu, kr se 
P0 moral uresničevati odgovorno in 
dfez demagogije, z dolgoročnim 
Padrtom, postopno, toda v določe- 
W|i rokih.*

^pr.: tTo je vodilno - upravno 
Politično načelo PSI za pokrajinske 
plitve. Pri nas imamo avtonomno 
deželo, ki je pokrajini že dala neka- 
*a pooblastila. Kaj misliš o tem 

katere so glavne točke progra- 
Pm PSI, fci se neposredno in vn- 
?fedno tičejo Slovencev na Trža- 
5W» i

tJdp.; «Tu se povrnemo na bistve
no vprašanje našega gledanja na 
Pokrajino. Dežela je sicer že od- 
,t°Dila nekatere pristojnosti pokra- 

toda še to malo ni moglo priti 
?° izraza zaradi ponavljajočih se 
komisarskih uprav. Naj navedem 
amo zavlačevanje pristopa v kon- 

jdrnij za upravo Slovenskega gle
dišča v Trstu, kar je precej ško
dovalo tej naši največji kulturni 
jstanovi in sploh vsej naši na- 

skupnosti. Zaradi komisarskih 
se niso pravilno upravljala 

Pooblastila glede turističnih cest, ta- 
,o da prizadeti lastniki niso še 
„] ,'li odškodnine za zemljišča — 
ž‘el pr'mer ceste na Vejno. Zavla 
ovala se je sploh rešitev raznih 

tjJManj, za katera je pristojna
Pokrajina.
fgfvogram PSI zajema predloge za 
Juvanje raznih gospodarskih, so- 
(jjhih in kulturnih vprašanj, ki se 
bi./1? vse pokrajine in njenega pre- 
yValstva. Se posebej pa vsebuje ob- 
fj?o za največjo odprtost do spec.5- 
j, Jih vprašanj slovenske narodne 
ij opoosti. Tudi v novi pokrajinski 
^ravi se bodo izvoljeni predstavil5 • 
L/'Sl zavzemali za konkretno re 
ta^nje teh vprašanj, za uveljavi- 

harodnostnih pravic Slovencev

šegi pokrajine za razvoj kmetij
stva in zadružništva, za strokovno 
izobrazbo mladine, za razvoj turi
zma, za urecVtev vprašanja lova, 
dobave vode za potrebe kmetijstva, 
za valorizacijo in učinkovito za 
ščito Krasa.

Pri tem bo delovanje pokrajine 
moralo sloneti na tesnem sodelova
nju z občinami in z organizacijam.', 
ki resnično zastopajo interese na
šega kmeta in podeželskega preoi- 
valstva.

V tem smislu se bo razvijalo de
lovanje izvoljenih socialističnih 
predstavnikov v pokrajinskem sve 
tu, seveda v stalnem stiku s pre
bivalstvom.*

je krenil lani.
Gledano skozi takšno stališče so 

sedanje volitve tudi za našo na
rodno skupnost izrednega pomena, 
zakaj nihče se bolj kot ravno mi 
ne zaveda tega, kako važen ie

in ureditev medsebojnega spošto
vanja.

Pokrajinska uprava se bo mo
rala na nov način lotiti reševanja 
problema odnosov med mestom in 
podeželjem. Do sedaj se je namreč 
na to gledalo v funkciji mesta, to 
je preveč enostransko. Tudi na po
krajini bodo morale vsekakor priti 
do izraza potrebe in pričakovanja 
našega podeželja, se pravi ljudi, ki 
tam živijo in delajo. Socialisti si 
bodo prizadevali, da se bo izdelal 
večletni program za uveljavitev u- 
pravne in finančne neodvisnosti po
krajine, za javna dela, bolnišnice, 
šole, ceste, športne objekte itd. V 
ta okvir spadajo tudi pobude in po-

VČERAJ POPOLDNE SESTANEK NA PREFEKTURI

Predlogi Finmeecaniche za spremembo 
proizvodnje v Nuova San Giorgio

Izdelani so na temelju preučitve tržišča 
Sindikati jih sedaj preučujejo

Pokrajinska tajništva sindikalnih 1 ve tržišča ter zbranih tehničnih po 
organizacij goriške pokrajine injdatkov. 
član notranje komisije Nuova San 
Giorgio so se včeraj pogovarjali s 
prefektom o razvoju podjetja ter 
možnosti zaposlovanja delovne sil<i,
Med pogovorom, kateremu so pri
sostvovali podtajnik za de .o posla
nec Toros, predstavniki rtnmecca- 
niche ter deželne pokrajinske in 
občinske uprave, so predstavili mož
nost spremembe proizvodnje v pod
jetju, ki so jo opisali predstavniki 
Finmeccanrche na podlagi preučit-

Sindikalni predstavniki so se sez
nanili s predlogi. Preučili j'h bo
do v vodilnih organih svojih orga
nizacij ter bodo nato posredovali 
delavcem in prebivalstvu svoje 
mnenje o hudi krizi, ki muči NSG.

Tudi v našem uredništvu . 

sprejemamo prispevke za 

šolo-spomenik v Cerknem

7. junija glasujmo 
za slovenske kandidate

Ker se je ob nastanku vladne odšli na volišča, naj se zavedajo, 
krize v državi veliko govorilo o da morajo okrepiti predvsem polo- 
predčasnih parlamentarnih volitvah, 1 žaj slovenskih kandidatov, ki v ve
do katerih pa zaradi pritiska na- j likem številu kandidirajo na raznih 
prednih političnih sil ni prišlo, i- listah in da njihov položaj utrdijo 
majo sedanje upravne volitve izra- j predvsem s preferencami. Zato naj 
zit politični značaj ter je glas vsa- j v občinah Gorica, Tržič in Krmin 
kega volivca — tudi zaradi izred- | oddajo največ po štiri preference 
no pomembnih tem v volilni kam- j za kandidate na tisti listi, ki najbolj 
panji — odločilnega pomena, če! ustreza njihovemu političnemu pre- 
bo šel razvoj italijanske družbe po \ pričanju; v manjših občinah naj 
obetajoči peti napredka, po kateri prekrižajo samo volilni znak liste.

Fak-simile glasovnice zal Volilna zborovanja 
pokrajinske volitve na Goriškem

prav tako pa tudi za pokrajinske 
volitve.

V goriški pokrajini bomo namreč 
prejeli po dve glasovnici, eno za 
pokrajinske in drugo za občinske 
volitve. Izjema so samo občine Ron-

druzoeni razvoj v državi za prizna- j ke, Viilesse in Romana, kjer bodo 
nje naših narodnih pravic, za do- j samo pokrajinske volitve. Dežel- 
šego resnične enakopravnosti. | nih volitev pri nas tokrat ni, am- 

Pomembnost sedanjih — in sploh , pok samo v ostalih delih države, 
vseh volitev pa je za našo narodno ! kjer so dežele nanovo ustanovili, 
skupnost tudi v tem, da se sloven-1 Ne da bi hoteli napovedovati izi- 
ski kandidati uveljavijo v kar naj- j da volitev, lahko že danes zapiše-
večjem številu in ne samo v po
krajinskem središču (v Gorici) ter 
v krajih, kjer smo domala v ab
solutni večini (Doberdob, Sovod- 
nje, števerjan), ampak tudi v kra
jih kot so Krmin in Tržič, kjer je 
naša narodna prisotnost pomemb
na in je izražena tudi v prisotno
sti kandidatov na več kandidat
nih listah.

Posebno razveseljivo je nadalje 
dejstvo, da kandidirajo izpričani 
slovenski ljudje na pokrajinskih in 
občinskih listah v Beieški Sloveniji 
(prof. Petričič na pokrajinski listi 
KPI), da je Slovenska skupnost 
predložila svojo listo v občini Na- 
borjet v Kanalski dolini in da kan
didirajo izpričani Slovenci na kan
didatnih listah PSI.

Ko bodo volivci prihodnje dni

ZBOROVANJA V ŠTANDREŽU IN NA PECI

Konzulta za slovensko manjšino 
kot so jo predlagali socialisti
Na Peči je bil govor o občinskih 'm pokrajinskih javnih delih na področju sovodenjske občine
Na sestanku PSI v Štandrežu, ka

terega se je udeležilo izredno veliko 
število vaščanov, je občinski sveto
valec dr. Peter Sanzin govoril o 
programu socialistov v korist slo
venske skupnosti, s posebnim po
udarkom po zahtevi .za ustanpvitev 
konzulte slovenske manjšine pri go 
riški občini. Izkušnje so namreč 
pokazala, da je dobra volja upra
viteljev večkrat nezadostna za u- 
činkovito reševanje vprašanj, ki se 
tičejo Slovencev, ker je manjšinska 
problematika premalo poznana žu
panu in odbornikom. Socialisti so 
zaradi tega predlagali — in so to 
že zagovarjali v zapadlem občin
skem svetu — ustanovitev posveto
valnega organa, sestavljenega iz 
Slovencev, ki se udejstvujejo na 
kulturnem, prosvetnem, športnem in 
sploh v javnem življenju, kateri 
naj bi se sestajal na pobudo in 
pod predsedstvom goriškega župana 
ali njegovega pooblaščenca in ki naj 
bi svetoval občinskim upraviteljem, 
kako in v čem je treba ukrepati 
za zaščito slovenske manjšine.

Na srečanju z volivci, ki ga je 
otvoril domači kandidat PSI Danilo 
Nanut, so govorili tudi občinski od
bornik dr. Tomassich, tajivk stran
ke Dellago in kandidat za občinske 
volitve v Gorici dr. Štefan Buko
vec, podtajnik mestne sekcije, ki v 
stranki in izven nje vedno odločno 
brani pravice Slovencev in njiho
vega jezika.

Na Peči je bil v sredo zvečer 
predvolilni sestanek liste občinske 
enotnosti, na katerem je župan Češ- 
čut prikazal bogato dosedanje delo 
občinske uprave in istočasno po
vedal. kaj bo potrebno in moč na
praviti v bodočem petletnem delo
vanju. K diskusiji se je prijavilo 
več domačinov, ki so prikazali po
trebe Peči, ki naj bi bile rešene 
v bližnji prihodnosti. Sestanek je 
vodil pečanski kandidat na listi ob
činske enotnosti, učitelj Virgilij Co
tič.

Pokrajinski odbornik WaJtriitsch je

podčrtal veliko delo, ki ga je so- 
vodenjska občinska uprava napravi
la na vseh področjih v zadnjih pe
tih letih. Občinska uprava se ni 
zanimala samo za javna dela, ki 
spadajo v njeno pristojnost, marveč 
je poskrbela tjodi za vsestransko 
uveljavitev Slovencev. Veliko jav
nih napisov v sovodenjski in tudi 
v drugih slovenskih občinah je da
nes dojezičnih. To pomeni, je dejal 
Waltritsch, da se ljudje pri občin
ski enotnosti in pri levičarskih 
strankah čutijo polnopravne Sloven
ce. • Zaradi tega je absurdna in 
smešna trditev pristašev lipove ve
jice, ki trdijo, da so oni edini polno
krvni Slovenci, ker občasno nasto
pajo z znakom samostojne sloven
ske volilne formacije. Ljubem, ki 
so se borili v partizanih in ki to 
svojo borbo nadaljujejo danes, v

spremenjenih okoliščinah in v drugi 
obliki, ne moi_' nihče oporekati slo
venstva. To pa najmanj tisti, je 
zaključil Waltritsch, ki so med voj
no služili okupatorju ali takim, Id 
se še danes protivijo partizanskim 
spomenikom.

Iz goriške bolnišnice
V splošni bolnišnici v Gorici so 

včeraj nekaj po 16. uri pridržali 
za 30 dni na zdravljenju 68-letnega 
Francesca Grusovlna iz Gorice, Uli
ca Ospitale 4, ki je padel s sku
terjem v Ulici Monte Nero ter si 
pri tem zlomil levo nogo.

Z balkona v tretjem nadstropju 
v Ulici Chiara 2 v Gorici je prejš
nji večer padla 27-letna Ana Rua- 
no. Pri padcu je dobila poškodbe 
na lobanji5 in telesu. V bolnišnici 
so jo pridržali na opazovanju.

mo, da imamo, če naj začnemo pri 
pokrajinskem svetu, Slovenci mož 
nost izvoliti zagotovo tri svoje pred
stavnike, in sicer Marka VJaltril- 
scha na listi PSI, Jožeta Jarca na 
listi KPI in Marijo Perletičevo na 
listi SDZ, vse v tistih okrožjih, kjer 
imajo stranke tolikšno moč, da je 
takšna volitev skoraj matematično 
zagotovljena. Potrebno je, da se 
uveljavijo tudi drugi slovenski po
krajinski kandidati in da prejme 
t”di slovenski kandidat na listi PSI 
UP veliko število glasov.

Nikakršnih d’’em ni okoli voli
tev v tri okoliške slovenske občin
ske svete. knkor jih tudi ne more 
biti v občinah Krmin in Tržič, kjer 
je uve1 iavitev slovenskih kandida
tov velikega pomena za našo na
rodno afirmacijo, pa naj kandidi
rajo na tej ali na oni listi, pogla
vitno je, da se predstavijo kot bra
nilci našega jezika.

V občini Gorica imamo Slovenci 
možnost izvolitve svojih svetoval
cev na listah KPI (svetovalko Vil
mo Brajnik, por. Corva), PSI (odv. 
Petra Šanzina) ter SDZ (svetovalce 
prof. Bratuža, prof. Bratino in tu
di dr. Pavlina)

Kakor je za Slovence pomembno, 
da izvolijo čimveč svojih ljudi, ta
ko je pomembno, da s svojimi pre
ferencami doprinesejo k uspehu o- 
stalih kandidatov. Slovenci, ki gla
sujejo za PSI, naj poleg uradnih 
preferenc oddajo svoje preference 
tudi ostalim slovenskim kandidatom, 
ter na takšen način omogočijo, da 
bi v primeru izvolitve četrtega 
svetovalca le ta bil Slovenec.

Ker so odnosi sil med stran
kami v goriški pokrajini takšni, da 
ni predvideti — vsaj v poglavitnih 
krajevnih ustanovah ne — posebnih 
težav pri sestavljanju novih odbo
rov (težave bodo nastale edinole 
pri sestavljanju programov levega 
centra za nekatere večje krajev
ne ustanove), volivni rezultati ne 
bodo prinesli večjih sprememb. To 
pa ne pomeni, da morajo slovenski 
ljudje stati ob strani. Nasprotno 
mora vsakdo izmed njih storiti svo
jo dolžnost: voliti mora, voliti za 
uveljavljanje slovenskih kandidatov, 
za izvolitev tistih, ki se bodo naj
bolj uspešno borili za naše pra
vice, voliti mora napredno, ker to 
zahteva naš čas.
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Za sedeže v pokrajinskem svetu se poteguje devet strank 
v naslednjem vrstnem redu: komunisti, misovci, repub
likanci, psiup, liberalci, socialisti. Slov. DZ, socialdemo

krati in demokristjani

Danes ob 20. uri v Podgori govo
rita Mocchiutti in Coceani.

V Doberdobu za Občinsko enot
nost ob 21. uri pred gostilno Fran- 
doiič govorita Poletto in Jože Jarc.

Za listo Lipove vejice ob 20.15 v 
Sovodnjah v gostilni pri Mirkotu.

Za KD ob 20.30 v dvorani Gin- 
nastica v Gorici govorijo Martina, 
Chentarolli in državni podtajrik 
Belci.

Sporočilo Sin:T'ra!a 
slovenskih šolnikov

Vabimo vas na širši sestanek čla
nov našega sindikata, ki bo v po
nedeljek 8. junija ob 17. uri v klu
bu Simon Gregorčič na Verdijevem 
korzu 13. Na dnevnem redu je 
razpravljanje ;n sklepanje o bliž
njih stavkav in vzdržanju pri konč
nem šolskem ocenjevanju in izpi
tih.

Izvršni odbor

Natečaj za zdravnike 0NM1
Pokrajinski odbor ONMI sporo

ča, da je osrednje vodstvo te u- 
stanove razpisalo natečaj za 9 mest 
sanitarnega voditelja 3. razreda 
med zdravniki specialisti za otro
ško zdrav jen'e. Vse podrobnejše 
informacije daje ta.inišvo ONMI v 
Gorici, na Korzu Italija 55/11.

DEŽURNI LEKARNI
V GORICI

V Gorici ie danes ves dan ln 
ponoči dežurna lekarna S. GIU- 
STO. Korzo Italija 244, tel. 35-38.

V TRŽIČU
V TržiCu je danes ves dan ln 

ponoči dežurna lekarna «SAN NI- 
COLO’ Ul. I. maggio — tel 73328.

Z ZBOROVANJ KPI NA GORIŠKEM

Le $ skupnimi napori bomo dosegli 
globalno rešitev manjšinskih problemov

Dokument, ki so ga sprejeli slovenski predstavniki 
na zborovanju v Doberdobu, še vedno ni bil sprejet

OBČANOM PRED VOLITVAMI

Nekaj pripomb predstavnikov opozicije
k javnim delom občine v Števerjanu

Program javnih del ni bil izveden in v dokaz nava
jajo predstavniki občinske enotnosti nekaj dejstev

V jiadnji Stevilkn «števerjanske- 
ga vestsntka«, M ima izrazito pro
pagandni predvolilni značaj, se se
danja občinska uprava na dolgo in 
široko hvali z opravljenimi deli, ki 
naj bi bila vzorna in izključno nje- 
na zasluga. K temu hvalisanju sl 
dovoljujejo predstavniki občinske 
enotnosti v občinskem svetu doda
ti nekaj svojih pripomb, ki bodo 
postavile delo občinske uprave v 
pravo luč.

Kar se tiče ceste Sovenca • Bu-
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kovje ln razširitev ceste v spod
njem delu ščednega, so lastniki od
stopili zemljo občini brezplačno.

Uro na zvoniku v Števerjanu so 
sicer postavili, ne pa na Jazbi
nah.

Cesto Oslavje - Sovenca je zgra
dila pokrajinska uprava z deželni
mi sredstvi

Za dvojezične hišne tablice so 
morati plačati vse stroške hišni 
lastniki in je občinska uprava sa
mo posredovala za izvedbo dela.

Prispevek za občinsko hišo smo 
dosegli na pobudo socialista Wal- 
tritscha, ko je pripeljal na obisk 
v števerjan državnega podtajnika 
socialista Cecchehdnija meseca fe
bruarja 1968. Bil je to prvi obisk 
tako visoke vladne osebnosti v Ste- 
verjanu in takrat so nam nakazali 
za popravilo 5 milijonov. Za do- 
vršitev vseh del pri županstvu pa 
bi bilo potrebnih še 16 milijonov 
lir

Občinski vodovod. Zanj so po
trošili 60 milijonov in kot vsi ob
čani vedo, je lani v suši manjkala 
voda, ker je deloval pomanjkljivo.
Kje je temu vzrok? Občinska upra
va je že pred letom stopila v stik 
s CAFO za Izboljšanje vodovodne 
službe a niso prišli do nobenega po- 
zitivnega zaključka.

Cesta Dvor Trg Svobode ■ Gabr
ski konec in cesto s trga v ščedno 
bi morali biti asfalti rani že pred 
dvema letoma in v takratni načrt 
bi morali vključiti tudi cesto So
venca Bukovje, da bi bila sedaj 
v redu popravljena.

Medlastninske ceste. Kot je znano 
prejema letno občina po 10 milijo
nov lir zanje (v štirih letih 40 mi
lijonov od 1967). Ali se bo s tem 
denarjem uredila samo pot «Na Ro
vašem - Ušjefi? Kaj bo z ostalim 
denarjem? Kako to. da na eni str« ' prav gotovo napravila več korist
ni primanjkuie denaria, na c,’,”gem nega dela za občinsko skupnost v 
koncu pa ostaja neizkoriščen? ' štverjanu in v korist vseh občanov.

Zadeva občinskega tajnika. Res
je, da je občina Sovodnje uradno 
odpovedala tajniški konzorcij s 
števerjanom. To pa je bila samo 
posledica večmesečne gonje občin
ske uprave v števerjanu proti ta
kratnemu prvemu slovenskemu in 
veščemu občinskemu tajniku, kar 
bi najbolje vedel povedati ta taj
nik sam.

Lahko bi govorili še o avtobus
nih čakalnicah v Gorici in štever
janu, za katere so si predstavniki 
občinske enotnosti toliko prizadevali 
z ustnimi in pismenimi intervenci
jami, pa so dobili odgovor, da ob
čina nima sredstev zanje. Tudi gle
de pokopališča, ki je zapuščeno in 
zanemarjeno bi lahko marsikaj o- 
memtll, da ne govorimo o javnem 
telefonu na Jazbinah in v ščednem 
potem ko so ga zapravili na Bu
kovju.

Preteklo nedeljo je v števerjanu 
govoril odv. Sfiligoj ln zanj Je bi
lo vse lepo in dobro Za sedaj se gle
de njegovih trditev ne bomo spu
ščali v podrobnosti, ker smo pre
pričani, da vsi občani bolje pozna
jo stvarnost v števerjanu kot pa 
ta govornik. Dokaz temu je tudi 
zelo pičla udeležba občanov, k! so 
ga prišli poslušat.

Ne bomo nadaljevali z navaje- 
njem še drugih primerov slabega 
poslovanja, ker smo prepričani, da 
bodo občani sami, na osnovi nave
denega in drugih dejstev, ki so 
Jim dobro znana, sami spoznali, da 
občinska uprava ni izpolnila svojih 
obljub in svojega programa.

Prepričani smo tudi, da bodo vo
livci in volivke števerjanske občine 
vse te stvari dobro premislili še 
pred nedeljo in da bodo takrat za
upali svoj glas tisti Usti, ki bo

Volilna kampanja se zaključuje 
V zadnjih tednih je komunistična 
stranka na Goriškem imela vrsto 
volilnih zborovanj in sestankov, na 
katerih so govorili predvsem kra
jevni voditelji in kandidati na li
stah KPI za občinske in pokra
jinske volitve.

Tud5 v slovenskih občinah in va
seh goriške pokrajine je imela na
ša stranka več ‘volilnih zborovanj, 
z redko izjemo nekaterih vasi. Na 
teh shodih so govorili, poslanec 
Albin Škerk, deželni svetovalec in 
dolinsl/ župan Dušan Lovriha, kan
didatka za goriški občinski svet 
Vilma Brajnik iz Štandreža, kandi
dat za goriški pokrajinski svet Jože 
Jarc, in noadec liste za goriški 
občinski svet dr. Nereo Battello.

Na vseh teh zborovanjih so slo
venski predstavniki komunistične 
stranke poudarili važnost sedanjih 
upravnih in deželnih vobtev v Ita
liji. V prvi vrsti so razpravljali o 
sedanji politični in gospodarski kri- 
z! in o nerešenih bistvenih vpraša
njih slovenske narodne manjšine. 
Po 25 letih je slovenska narodna 
manjšina še vedno v brezpravnem 
položaju. Pred petimi leti so slo
venski izvoljeni komunisti na de
želnem sestanku v Doberdobu izgla
sovali dokument, ki med drugim 
vsebuje tudi tele bistvene zahteve: 
izvajanje ustavnih načel, široko 
kompetenco avtonomni deželi, na 
področju reševanja odprtih vpra
šanj slovenske narodne skupnosti, 
proglasitev slovenskega jezika za 
drugi uradni jea k, ustrezna finanč
na sredstva za gospodarski razvoj 
zaostalih slovenskih področij, pre
nehanje z vsemi laži gospodarskimi 
ukrepi, ki prikrivajo raznarodova
nje slovenskih krajev in ljudi. Od 
teh temeljnih točk, ki jih je pred 
petimi leti vseboval omenjeni doku
ment, večina ni uresničena. Kar

smo Slovenci v teh letih dosegli, 
je bil sad skupne dolgoletne borbe 
slovenskega in italijanskega ljud
stva. Dosežki pa so le obrobne važ
nosti. Bistveno se stanje ni spre
menilo.

Vprašanja slovenske narodne manj
šine so tesno povezana z bojem 
za družbeni in gospodarski napredek 
v državi in za razvoj demokra
cije. Dokler ne bodo rešena bistve
na vprašanja italijanske družbe, ne 
bomo niti mi Slovenci uživali po
polne enakopravnosti.

V zadnjem času je bila v državi 
vrsta sindikalnih borb, ki imajo ve
liko važnost. Ne gre samo, kot v 
preteklosti, za poviške plač in za 
boljše življenjske pogoje, ampak 
za reformo struktur in za uresni
čitev ustavnih načel. Od teh voli
tev je odvisno, če bo delavski raz
red še naprej nadaljeval enotno 
borbo za resničen preokret v levo. 
Od okrepitve KPI in resnično na
prednih sil bo odvisno, če bo spre
jet zakonski osnutek, ki so ga pred
ložili komunistični poslanci in se
natorji in predvideva globalno reši
tev vprašanj slovenske narodne 
manjšine. Komunisti si glede tega 
nočemo lastiti monopola. Vabimo 
vse Slovence, vse demokratične si
le — pravijo komunisti — da o tem 
razpravljajo in nam predlagajo svo
jo mnenje in morebitne popravke. 
Prvi pogoj za uspeh pa je ustvaritev 
široke enotnosti med Slovenci in 
naprednimi silami.

Na vseh volilnih shodih smo ko
munisti odločno podprli liste »Občin
ske enotnosti* v Doberdobu, So
vodnjah in Števerjanu, ker zdru
žujejo vse napredne sile med Slo
venci na Goriškem, ker predstav
ljajo tisto enotnost, ki se je ustva
rila med narodnoosvobodilno borbo.

Ta enotnost predstavlja novo veči
no za kakršno se borimo že dolgo 
let in je temeljni kamen politike 
komunistične stranke za prehod v 
socializem.

Jože Jarc
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OBČINSKI ODBOR V GORICI

Na križišču pri postaji 
bodo postavili semafor

Preureditev prostorov občinskega arhi- 
va in popravila v zakristiji v Pevmi

Občinski odbor v Gorici je imel 
preteklo sredo običajno tedensko 
sejo, na kateri so odobrili vrsto 
ukrepov upravnega značaja in ne
kaj javnih del. To je bilo priča
kovati, saj smo tik pred volitva
mi in je treba izpolniti tudi nekaj 
danih obljub.

Tako so odobrili sklep, da bodo 
uredili semafor na križišču ulic 
Italia, Aquileia in di Manzano, kjer 
so že nekaj časa delali poskušnje 
z urejevanjem prometa s pomočjo 
mestnih stražnikov; ureditev se
maforske naprave bo stala 6,1 mi
lijona lir. Prav tako bodo preure
dili prostore kjer je občinski ar
hiv, kar bo predvidoma stalo 3,6 
milijona lir. V Ločniku bodo ure
dili notranje drevorede na pokopa
lišču s stroškom 1,4 milijona lir, v 
Pevmi pa bodo izvedli manjša po
pravila v zakristiji pri farni cer
kvi, Odobrili so nadalje nadaljeva
nje gradbenih del pri občinski hi

ralnici in izplačilo drugega obro
ka stroškov za gradnjo naprave za 
sežiganje in predelovanje smeti.

Odbor je nato imenoval člane ko
misije, ki bodo pregledali doku
mente in prisostvovali ustnim iz
pitom začasno nameščenih občin
skih uslužbencev za prehod v stal
no namestitev na osnovi pred krat
kim odobrenega organskega pra
vilnika. Obenem so odobrili tudi 
nekaj ukrepov v korist občinskih 
uslužbencev.

Za občinsko zdravstveno in higi
ensko službo so odobrili 2,8 milijo
na lir izdatkov ter nakup pisarni
ške opreme in goriva za ogrevanje.

Končno so odobrili sklep, da bo
do odlikovali z značko zgodovin
skega občinskega grba učitelje ve
terane ob 40-letnici njihove službe. 
Prav tako so odobrili izplačilo 
bolniških stroškov za najpotrebnej
še občane.

Iz goriškega matičnega urada
V času od 1. do 3. junija se je 

v goriški občini rodilo 12 otrok in 
umrlo je 8 ljudi.

ROJSTVA: Rubens Giancane, Ket- 
ty Gottard, Stella Berto, Sara Bre
gant, Andrea Dantignana, Edi Pau
lin, Walter Bandelli, Sabrina Mar- 
con, Stefano Spanghero, Cristina 
Parisi, Haria Schivi, Ruben Gian
cane.

UMRLI: upok. 58-letni Giovanni 
Zorzin; hidravlik 49-letni Raffaele 
Glessi; gospodinja 83-letna Teresa 
De Pin; upok. 69-letni Giuseppe 
Medeot; upok. 77-letna Marina Kra
vos vd. Marchi; gospodinja 86-let- 
na Giovanna Visintin vd. Gigante; 
upok. 67-letni Augusto Vazzeoler in 
gospodinja 85-letna Maria de Savor- 
gnani vd. Budau.

VERDI 17.30—22: «Ia grande stru
ge delTimpero del sole«, R. 
Show in C. Plumar kinemasfloop. 
skl film v barvah.

CORSO 17.00—22.00: «L’aJtra faccda 
del pianeta delle scimmiie», J. 
Franoiscus in C .Heston; ameri
ški kinemaskopski fitai v bar
vah, mladini pod 14. letom pre- 
povedan.

MODERNISSIMO 16.30—22: L'a*-
sassinio di Sister George*, S. Jorit 
in P. Medina; ameriški film v 
barvah, mladini pod 18. letom, 
prepovedan.

VITTORIA 17.15—21.30: «L’astroto.
go», H. Buchholz in M. Jobert.

CENTRALE 17.15-21.30: ((Partner*, 
P. Clementl in T. Aumont; itali
janski ldnemaskopski film v bar
vah, mladini pod 18. letom pre
povedan.

Tržič
PRINCIPE 17.30: «La morbdda pel* 

le della dolce Suzanna*, D. Mi- 
cheli in P. Le Mayer. Klnemasko- 
pe v barvah.

AZZURRO 20.30: «11 giardlno dal 
Ulla». Operetna izvedba gojencev 
šole Duca d’Aosita iz Tržiča.

EXCELSIOR 20.00: «Patton genera
le d’acciaio», G. Scott in K. Mai- 
den. Kinemaskope v barvah.

Nova Gorica
SOČA (Nova Gorica) «Mayerling», 

francosko-angleški barvni film — 
ob 18.15 in 20.15.

SVOBODA ((Rosemaryjin otrok*, a- 
meriški barvni film — ob 1830 
in 20.30.

DESKLE «Ne dotikaj mi žene*, a- 
meriškl barvni film — ob 2030.

RENČE ((Revolverji odločajo*, ame
riški barvni film — ob 20.30.

PRVACINA «Bolj nevarno od mo
ških*, ameriški barvni film — ob 
20.30.

ŠEMPAS «Sam viski*, ameriški 
barvni film — ob 20.30.

KANAL prosto.
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Danes zvečer ob 21. uri bo dramski oder p.d. »Ivan Cankar* uprizoril igro v dveh delili PARTIZANSKI 
MITING, ki sta ga po avtentičnih besedilih napisala P. Bibič in M. Belina, režiral pa Sergej Verč. Na

sliki igralci šentjakobskega odra med vajo.

RAZSTAVA V PRIPRAVI ETNOGRAFSKEGA MUZEJA V UUBLJANI

Tehnični in formalni razvoj 
čipkarstva na Slovenskem

Nekoč so uporabljali domače «surovine» Kam so izdelek prodajali 
Tuji vpliv, posebno ruski in italijanski - Plodno obdobje 1870-1880

Slovenske srednje šole 
proslavile 25-letnico 

slovenske šole pri nas

Poleg revnejših, bajtarskih in 
gostaških družin., katerim je po
menilo klekljan je za vsakdanje 
življenje zelo pomemben vir do
hodkov, so klekljale tudi pre
možnejše, celo giruntairske žen
ske. Vsekakor pa je za kmečke 
ženske tudi danes klekljan je izra
zito sezonska zaposlitev v času, 
ko ni večjega dela na kmetiji.

Poleg odraslih so klekljali, zla
sti v pirvih desetletjih našega sto
letja, skoraj vsi otroci, tudi deč
ki, od petega leta naprej. S kle
kljan jem so si že do šole zaslu
žili za obleko in obuvailo. Kle
kljala so tudi doraščajoča dekle
ta in fantje, velikokrat tudi sta
rejši moški.

Do druge svetovne vojne je 
bila posebej v Idriji razširjena 
navada, da so hodile ženske dru
ga k drugi na skupinsko kleklja- 
nje »na prejo* ali «v vas*. V 
poletnih dneh pa je še danes 
splošno razširjena navada, da žen-
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DRŽAVNA ZALOZBA SLOVENIJE JE IZDALA

Prvih deset knjig 
Biserov umetnosti
Strokovnjaki menijo, (la je izdaja posrečena in v glav- 
nem dobra - Kdaj bodo prišli na vrsto domači umetniki?

Ob prvih desetih knjigah zbirke 
BISERI UMETNOSTI, ki so nedol
go tega prišle na naš knjižni trg, 
lahko ugotovimo dvoje dejstev: 
predvsem, da slovenske založbe iz
dajajo v zadnjem času. in to u- 
spešno, precej tovrsne literature. 
In pa, da si Državna založba, ki 
izdaja tudi Bisere umetnosti, ust
varja sloves solidnega posredoval
ca likovnoumetnostnih publikacij v 
slovenščini. Ne bi ponavljali tega, 
kar ljubitelji knjig že vedo in o 
čemer smo tudi v naših knjižnih 
pregledih že zapisali: da namreč 
več slovenskih založb izdaja knjige, 
ki nam posredujejo likovno umet
nost. da gre po navadi, z manj
šimi izjemami, za dobre knjige, za 
posrečene publikacije, ki naletijo 
pri slovenskih prijateljih knjige in 
likovne umetnosti tudi na dober 
sprejem. Na drugi strani pa je tre
ba priznati, da so prav uredniki 
Državne založbe napravili nekaj 
uspešnih prijemov pri izdajanju to- 
vrsnih publikacij in dosegli že 
neko tradicijo. V mislih imamo mo
nografije slovenskih slikarjev, ki 
sicer razmeroma počasi prihajajo 
na knjižni trg, ki pa vendar do
segajo topel sprejem, tako da si 
vsi želimo, da bi jih le bilo čim 
več.

Nadalje naj omenimo slovensko 
izdajo Umetnosti v slikah, pa iz 
prav zadnjega časa dve knjigi Ru
ske umetnosti. Tako lahko že go
vorimo o neki tradiciji teh izdaj pri 
Državni založbi, ki seveda večkrat 
orje tudi na tem področju pusto j 
ledino.

Zdaj prodira na naš knjižni trg I 
z novo zbirko likovnoumetnostnih 
izdaj, s knjižno zbirco BISERI. 
Kljub temu, da je v zadnjem času 
prišlo na trg več publikacij kot 
morda prej v dvajsetih le.ih, ni no
benega dvoma, da bodo tudi te 
knjige toplo sprejete. Da pa v res
nici tudi zapolnjujejo vrzel. Gre 
namreč za mke vrste žepne izdaje 
likovno umetnostnih publikacij, za 
neke vrste male priročnike, ki vse
bujejo kratke tekste, lepo število 
barvnih reprodukcij in ki naj tako 
s kratkim tekstom in z bogatim 
reproduktivnim materialom pribli
žajo nekega velikega svetovnega 
umetnika tudi našim ljudem. Za ta
ke male knjige, prikupne, priročne 
oblike, bogate na slikah in z naj
nujnejšim tekstom, pa morda ne 
predrage, je po svetu veliko po
vpraševanje. In ni dvoma, da ga 
bo tudi pri nas. Sicer pa že prvi 
odmevi nove zbirke kažejo, da gre
do velike, drage monografije o po
sameznih predstavnikih likovne u- 
metnosti težje v denar kot pa gre
do te knjižice, od katerih vsaka 
stane le 20 din.

Seveda bi bilo nemogoče doseči 
tako ceno, če ne bi šlo za kopro
dukcijo. Zbirka BISERI UMETNO
STI je rezultat dveh jugoslovan
skih založb: založbe «Naprijed» v 
Zagrebu in Državne založile Slo
venije, ki te knjige izdajata v so
delovanju z italijansko založbo Sa- 
dea iz Firenc. Italijanska založba 
sama izdaja to zbirko. In ker v 
knjigi prevladujejo ilustracije, teh 
je v vsaki knjigi osemdeset, pri
haja za prevod v poštev le kratek 
spremni tekst. Zato je tudi tisk 
rezultat koprodukcije italijanske ti
skarne, ki tiska barvne slike za 
vse izdaje, pa domače tiskarne, 
ki tiska slovenski oziroma hrvat- 
ski tekst. Res pa je, da zato tudi 
italijanska založba določa izbor sli
karjev, ki prihajajo v poštev za 
to zbirko in da je slovenska izdaja 
nujno nesamostojna in vezana na 
to tujo izbiro. To pa v konkretnem 
primeru ne moti. Dejstvo je, da v 
zbirki BISERI UMETNOSTI priha
jajo na slovenski knjižni trg knji
ge priročnega formata, knjige, ki 
nam predstavljajo najznamenitej
še svetovne umetnike, knjige, ki so 
tudi doseglive za vsakega popreč
nega ljubitelja umetnosti. In ki so 
tako vsebinsko, misleč na besedilo, 
in slikovno, misleč na reprodukci-

i je, primerne za poprečnega Ijubi- 
' ielja umetnosti, manj pa, seveda, 
za strokovnjaka. To sicer absolut
no ne velja. Res da besedilo stro
kovnjaku pove premalo, reproduk
cije pa so vendar tudi za strokov
njake dovolj dobre za vsakdanjo 
rabo. Za poprečnega ljubitelja u- 
melnosti pa vsaka izdaja več kot 
dovolj izčrpno predstavlja posamez
nega mojstra.

Pri tem ni prezreti, da je vsebi
na vsake od teh desetih knjig prve 
serije, ki jo imamo sedaj pred se
boj, standardna. Da ima vsaka 
knjižica, ki je delo italijanskih u- 
metnostnih zgodovinarjev, najprej 
prikaz življenja, nato prikaz dela, 
da je nato podan kri Učen pretres 
dela in odmevov slikarja oziroma 
njegove umetnosti po svetu. Da pa 
je po tem razmeroma kratkem 
uvodnem delu, ki obsega kakih tri
deset strani, slikovni del. Ta oa 
poleg seznama slik in kratkih opi
sov vsebuje barvne reprodukcije 

Sl. Ru.

Spored za letošnji 
veronski festival

Napovedano sodelovanje vrste znanih domačih in tujih soii-l 
stov - Gostovanje budimpeštanskega simfoničnega orkestra

VERONA, 4. — V teh dneh so 
v Veroni sestavili program 48. 
festivala. Med najzanimivejše toč
ke tega sporeda spada pčva iz
vedba Puccinijeve »Manon Le- 
scaut* v veronski areni in na
stop Franca Corellija, ki ni na
stopal v Veroni od leta 1961 ter 
Magde Olivero, ki ni nastopila 
v Veroni od leta 1962.

Na sporedu bo 16., 19., 24., 28., 
31. julija in 4., 8. ter 14. avgusta 
«Traviata»; v naslovnih v.ogah 
bodo nastopali Renata Scotto, 
Carlo Bergoozi, Mario Zanasi in 
Silvana Tumicelli. Režiser bo 
Mauro Bolognini, scenograf in ko
stumograf Pier Ludgi Pizzi, ko
reografka pa Luciana Novaro.

V vlogi Carmen bodo nasto
pale 18., 26., 29. julija in 1. av
gusta Crace Bumhy, 23. julija Mi- 
gnon Dumn ter 5., 9. in 15. avgu
sta Adriana Lazzarini. Pri vseh 
predstavah bo v vlogi Don Joseja 
nastopal Franco Corelli, Esea- 
rrjillo pa bo Piero Cappuccilli.

V «Manon Lescaut* bo nasto
pala Magda Olivero 25. in 30. ju
lija ter 2. avgusta, Raina Ka- 
baivanska pa 6., 13. in 16. avgu-

(Nadaljevanje na 6. strani) sta. De Grieux bo pri vseh pred-

V Mariboru 
umrl rojak 
Ivan Rebula

Včeraj so pospremili m mari
borsko pokopališče kapelnika pi
halnega orkestra DKUD «Angel 
Besednjak» Ivana Rebulo, ki je 
pri 69. letu starosti omagal.

Kakor nam samo ime pove, je 
bil Ivan Rebula naš rojak. Tudi 
njegova glasbena dejavnost se pri
čenja v naših krajih in sicer pri 
tržaški Glasbeni matici še pred 
prvo svetovno vojno, takoj po njej 
pa je bil Rebula pevovodja na 
Proseku, v Velikem Repnu, v Zgo
niku in Gabrovcu. V dobi fašizma, 
ko so naša pevska društva mo
rala utihniti, je Rebula svojo glas
beno dejavnost preusmeril na pod
ročje orkestra, seveda kolikor so 
mu razmere dopuščale, kajti fa
šisti mu niso prizanašali.

Odveč bi bilo poudarjati, da se 
je v dobi velike preizkušnje opre
delil za NOB. Zato ga srečamo v 
Kosovelovi brigadi kot dirigenta 
pevskega zbora, leta 1944 pa kot 
dirigenta pihalnega orkestra pri 
IX. korpusu. Ob osvoboditvi je 
ustanovil in vodil pihalni orkester 
II. divizije KNOJ.

Do upokojitve leta 1961 je bil 
vojaški kapelnik, ko pa se je na
selil v Mariboru, je prevzel vod
stvo pihalnega orkestra tamkajš
njega UKUD rAngel Besednjak*.

Ivan Rebula se je vse življenje 
ukvarjal v glavnem z dirigira
njem, vendar pa je zapustil tudi 
vrsto skladb za pevske zbore in 
orkestre, ki pa jih iz skromnosti 
ni objavil pod svojim imenom.
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BIVŠI PARTIZANI, AKTIVI
STI, V S I DEMOKRATIČNI 
SLOVENCI IN ITALIJANI! - 
Prispevajte v sklad za izgrad
njo šole-spomenika NOB v 
Cerknem!

Prispevki se v Trstu na
birajo:

v uredništva Primorskega 
dnevnika, (JI. Montecchi 6/11., 

na sedežu Slovenske prosvet
ne zveze, Ul. Geppa 9/II., 

na sedežu Kmečke zveze, Ul. 
Geppa 9, pritličje,

v Tržaški knjigami, Ul. sv. 
Frančiška 20 in 

na sedežih prosvetnih dru
štev, včlanjenih v Slovenski 
prosvetni zvezi 

V Gorici se nabirajo prispev
ki na sedežu SPZ, lil. Ascoli 1 
in na sedežih vseh prosvetnih 
društev na Goriškem.

OVEN (od 21.3. do 20.4.) Bodite 
zelo previdni, preden se lotite ocene 
neke nenavadne situacije. Pazite 
se pred pretiranim navdušenjem.

BIK (od 21.4. do 20.5.) Ne podce
njujte nekega predloga, ki se zdi 
nepomemben. Dobro boste rešili ne
ko privatno zadevo.

DVOJČKA (od 21.5. do 21.6.) Sa
mo tako, da boste dejavni in ob
zirni, vam bo uspelo rešiti neki spor. 
Nagnjeni boste k predhodnemu pe
simizmu.

RAK (od 22.6. do 22.7.) Iz težav
nega položaja se boste rešili samo 
z naglim reagiranjem. Ne kažite 
preveč svoje bahavosti.

LEV (od 23.7. do 22.8.) Dosegli 
boste uspeh v poslih, ki zahtevajo 
dobro intuicijo. Srečno naključje bo 
pospešilo razvoj vaših načrtov.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) Ne 
spuščajte se v tvegane špekulacije.
Tudi tokrat si boste s svojim razu-1 teljetvo.

mom dobro pomagali.
TEHTNICA (od 23.9. do 22.10.) Ne 

podcenjujte svojih poslovnih nasprot
nikov. Skušajte pozabiti stare spore.

ŠKORPIJON (od 23.10. do 21.11.) 
Dan bo ugoden za vse, ki so zapo
sleni v javnih uradih. S svojo raz
draženostjo tvegate, da boste stva
ri še bolj zapletli.

STRELEC (od 22.11. do 20.12.) Va
ša ustvarjalnost se zmanjšuje. Bo
dite previdni. Napetost v družini.

KOZOROG (od 21.12. do 20.1.) Se 
enkrat premislite preden se lotite 
nekega posla. Zvečer se boste ude
ležili neke javne prireditve.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Iskren 
pogovor vam bo omogočil, da boste 
bolje spoznali svoje tekmece. Kra
tek ljubezenski spor.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Vaši na
črti bodo utrpeli manjšo zakasnitev. 
Dogodki bodo še utrdili neko prija-

stavah Placido Domingo, Lescaut 
bo Giulio Fioraivamti 25. in 30. ju
lija ter 2. in 6. avgusta, Mario 
D’Ainna pa 13. in 16. avgusta. 
Orkester bo vodil Nello Santi, 
režiser bo Nathamiol Murrill, sce
nograf in kostumograf pa Nicola 
Becdis.

Za vse tri opere bo zbor vodil 
Giulio Bertola, ki bo vodil tudi 
orkester pri Haendlovem «Meslji». 
To delo bodo izvajali 12. avgusta 
s solisti tenoristom Laiošem Kuz
mo, sopranistko Margherito Ri- 
naldi, basistom Enricom Fissore- 
jem in mezzosopranistko Mario 
Del Fante ter z zborom in orke
strom veronske arene.

Kar se tiče baletnega dela fe
stivala bosta nastopili dve skupi
ni plesalcev: «American Baillet
Theaitre* in arensiki balet. Prvi 
bo nastopil 19. avgusta z baletom 
«Giselle», ki ga je uglasbil Adam, 
koreografijo sča izdelala Cavalli 
in Perrot, predelal pa David 
Blair. Med plesalci bosta Carla 
Fracci in Erik Bruhn. 21. avgu
sta bo na sporedu «Koncert* po 
drugem šoštakovičevem koncertu 
za klavir in orkester in koreogra
fijo Kennetha Mac Miltona. 20.

Arenski balet bo nastopil v rim
skem gledališču 13., 16. in 17. av
gusta z baleti «Les Sdlphides* s 
Chopinovo glasbo, koreografijo 
M. Fokdna, ki jo je predelala 
Gilda Maiocohi; «Parbita» z glas
bo Goffreda Petrassija, koreogra
fijo Susanne Egri (novost) in De 
Fallovim «E1 Amor brujo*, s ko
reografijo Luciane Novaro.

Po eg oper in baletov pa bo v 
filharmoniji tudi recital tenorista 
Placida Dominga 10. avgusta; 22. 
avgusta bo recital sopranistke 
Renate Scotto, 26. avgusta bo na
stopil radijski simfonični orkester 
iz Budimpešte, ki bo pod vod
stvom Gyoerfyja Loheto izvedel 
Lisztove »Les Rreiudes* Koda!y- 
jeve cGalantine plese* in Barto
kov »Koncert za orkester*.

ske klekljajo pred hišami skupaj 
aii posamič.

število ljudi, ki se je ukvarjalo 
s klddjanjem, moremo za 18. in 
deloma za 19. stoletje le deloma 
ugotoviti, ker nimamo ohranjenih 
ustreznih podatkov. Prav tako so 
tudi podatki za zadnja leta pre
cej nepopolni, ker veliko kleklja
ric prodaja čipke samostojno in 
tako niso nikjer prijavljene. Po 
statistikah zadtijih let opazujemo, 
da število klekljaric nenehno u- 
pada. Tako je leta 1963 prodajalo 
podjetju «Dom» v Ljubljani in 
»Čipki* v Idriji svoje izdeCke še 
12.000 klekljaric. Danes pa le še 
okoli 6.000!

Manjšanje števila klekljaric o- 
pazujemo v naslednjih smereh: 
dekleta in žene se vedno bolj za
poslujejo izven doma ter kleklja
jo le še ob pičlem preostalem ča
su ali pa sploh ne klekljajo več. 
Znatnejši dvig življenjske ravni, 
ki ga opažamo v rudarskih dru
žinah v Idriji in okolici v zad
njih letih, je tudi tukaj nadvse 
vidno zmanjšal število kleklja
ric. Po drugi strani pa spet ugo
tavljamo, kot potrjujejo tudi od
kupovala čipk, ki so v nenehnem 
stiku z ljudmi, da ženske v zad
njih letih veliko več klekljajo, 
kot pa so na primer okoli 1962. 
leta.

Zaslužek klekljaric
Klekljane čipke pa {»menijo 

ljudem od časa, ko se je odprla 
organizirana trgovina s čipkami, 
stanoviten vir zašužka, ki ga si
cer ne bi bilo. (V Velikem Do
lu so starejši ljudje poudarili, 
da je bilo izdelovanje čipk v le
tih pomanjkanja pred prvo sve
tovno vojno pravd blagoslov za 
okoliške vasi!) Klekljan je je tu
di danes bolj ali manj ustrezno 
dopolnilo življenjski ravni, neka
terim starejšim ljudem edini vir 
dohodka, drugam pa neke vrste 
dodatek k sicer že ustreznim pre
jemkom. Kekljanje pomeni na
vsezadnje tudi še danes glavni 
vir zaslužka prebivalcem, ki se 
ne morejo redno zaposliti, in 
tam, kjer nd pogojev za gospo
darsko udejstvovanje žena.

Potrošnja čipk
Klekljane čipke, Id so jih na 

splošno izdelovali v 17. in 18. sto
letju iz grobega domačega lane
nega sukanca, so bile namenjene 
predvsem za domače kmečke in 
cerkvene {»trebe. Za bogatejše 
meščane in plemstvo so trgovci 
uvažali čipke iz tujine in jim jih 
z dobičkom preprodajali.

Glavni potrošnik klekljanih čipk 
na Slovenskem v 19. stoletju je 
bito na eni strani Cerkev', na 
drugi pa premožnejši kmet, pre
težno alpskega območja in konč
no kmet bližnjih hrvatskih po
krajin.

Proti koncu 19. stoletja je ve
dno bolj upadalo zanimanje do
mačega trga za klekljano čipko. 
Istočasno pa je začelo naraščati 
število zunanjih odjemalcev, ki so 
tudi še danes najpomembnejši 
potrošniki. Ko so proti koncu 19. 
stoletja posamezni sposobni trgov
ci iz Idrije začeli uspešno trgo
vati s tujino, so prodajali večino
ma metrske čipke za cerkvene, 
kmečke pa tudi meščanske po
trebe v velikih količinah. Današ
nji odjemalci iz tujine pa veči
noma naročajo namizne prte in 
prtiče, čajne in posteljne garni
ture,

Trgovanje s čipkami
Že v drugi polovici 17. stoletja 

so tako v Idrijo kot v Ljubljano 
prihajali odkupovat klekljane čip-

k

ke krošnjarji in potovke. Iz kroš- j 
njarstva se je razvito proti kon- ! 
cu 19. stoletja tudi prava tego- * 
vina s čipkami. Prvo trgovino v 
Idriji je ustanovila Karotina La
pajne skupaj s svojim možem. 
Prodajala sta čipke stalnim od
jemalcem na Dunaju, v Pragi in 
Rigi. Zunanje tržišče je še bolj 
razširila firma Franc Lapajne, 
ustanovljena 1875. leta, ki je tr
govala s čipkami prav do kon
ca druge svetovne vojne. Med 
pomembnejšimi odjemalci po prvi 
svetovni vojni so bile Italija, 
Nemčija, Avstrija, Finska, Šved
ska in Argentina. S čipkami so 
uspešno trgovali, zlasti pred prvo 
svetovno vojno tudi posamezni tr
govci iz Selške in Poljanske do
line.

Ugotavljanje tehnološkega in 
formalnega razvoja naših kle
kljanih čipk, kjer jfc treba upo
števati tuje vplive in spoznavati 
domače ideje, razločevati posne
manje od soustvarjanja, je pre
cej zamotano. Posebej, ker ni
mamo za 17. stoletje na voljo 
gradiva. Že pri površnih primer
javah ohranjenega gradiva iz 
18. in 19. stoletja spoznamo, da 
so renesančne in baročne čipke, 
predvsem nizozemske in italijan
ske, zvečine prek češkega in av
strijskega posredništva, sodelova
le pri tehnološkem in formalnem 
oblikovanju naših klekljanih čipk.

Najrazličnejše tuje predloge, ki j 
so prihajale obenem z učitelji oa- j 
mi. ki jih je pošiljala Marija Te- J 
režija z Dunaja v Idrijo in v :

Kakor smo že poročali, so v torek popoldne slovenske srednje šole pro- 
slavile v Kulturnem domu 25-letnico obnovitve slovenske šole v naših 
krajih. Na gornji sliki vidimo pevski zbor srednje šole «Sv. Cirila in 
Metoda*, ki je pod vodstvom prof. Marice Zupančič zapel nekaj pesni.
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Dijaki srednje šole «Igo Gruden* iz Nabrežine izvajajo Aškerčeve *J®'
dranske bisere*.

Ljubljano že v drugi polovici 18 
stoletja ali iz Benetk v Idrijo v 
prvi polovici 20. stoletja, pa so 
domači, predvsem idrijski risarji 
vzorcev po svoje predelaCi in po
ustvarili in tako je tudi nastala 
samosvoja idrijska čipka.

Največ vzorcev je bilo narisa
nih v Idriji v letih 1870 do 1880, 
ko so dunajski trgovci poslali v 
Idrijo nekaj sodobnejših vzorcev 
med njimi tudi ruske. Domači ri
sarji so te vzorce večkrat prede
lali in jih po svoje spremenili. V 
tem času se je izoblikovala tako 
imenovana »idrijska čipka*, do
bila svoj izraz, kd jo je oprede
ljeval med drugimi srednjeevrop
skimi klekljanimi čipkami. V o- 
snovi so bili to «rogijički in po- 
gačke*, iz katerih so se potem 
razvili vsi drugi vzorci, imenova
ni z najrazličnejšimi domačimi 
imeni, kot so: križoovke, srčkov- 
ke, kranclnovke, potomke, moče
rada vke itd. Za razloček od sta
rejših čipk, ki so bile dietone sa
mo na metre, se uvajajo sedaj 
prvič drugi formati. Tato ovali, 
trikotniki, okrogli prtički, ki se 
rabijo bodisi samostojno ali kot 
vložki. Poleg geometričnih, rast
linskih in predmetnih stiliziranih 
motivov so prišle na prehodu v 
20. stoletje v modo tudi čipke z 
najrazličnejšimi figuralnimi mo
tivi. Za cerkvene potrebe pa se 
izdelujejo še vedno metrske čip
ke, na prehodu v 20. stoletje z 
vzorci v neogotskem stilu.

Široki ris, tudi idrijski ris ime
novan, označuje idrijsko čipko do 
1918. leta. Med obema svetovnima 
ve nama se je na celotnem kle- 
kLjarskem območju po idrijskem 
posredovanju udomačil ozki, tudi 
slepi ris, pod vplivom vzorcev, ki 
so prihajali iz Benetk in Gorice. 
Pri čipkah z ozkim risom pa prav 
tako opažamo, da ustvarjajo do
mači, predvsem idrijski risarji 
vzorcev vedno nove vzorce in 
vnašajo tudi nove tehnične ele
mente.

Dr. MARIJA MAKAROVIČ
(Konec)

TRST A
7.15, 8.15, 13.15, 14.15, 20.15 Po

ročila; 7.30 Jutranja glasba; 11.35 
Slov. narodne; 12.10 M. Mori: 
»Kaj je nezgoda*; 12.20 Za vsako
gar nekaj; 13.30 Glasba po že
ljah; 17.00 Orkester Casamassima; 
17.20 Program za mladino; 18.15 
Umetnost in prireditve; 18.30 Slo
venski skladatelji; 18.50 Orkester 
Greger; 19.10 Cesarini-Sforza: Pra
vo in krivo; 19.25 Priljubljene 
melodije; 20.00 Šport; 20.30 Go
spodarstvo in delo; 20.50 Operna 
glasba; 21.50 Nekaj jazza.

TRST
12.10 Plošče; 14.45 Tretja stran; 

15.10 Lupi in njegov ansambel; 
15.50 Radijska priredba.

KOPER
7.30, 7.45, 8.30, 12.30, 14.00, 15.30, 

17.00, 18.00, 20.15, 23.30 Poročila; 
7.40 Glasba za dobro jutro; 8.40 
Vesela glasba; 9.45 Pod senčni
kom; 11.00 Celentanov klan; 11.30 
Orkester Blacke; 11.45 Plošče Ri- 
cordi; 12.00 in 12.45 Glasba po že
ljah; 14.05 Aktualnosti; 14.40 Stra
ni iz albuma; 15.00 Popevke; 16.00 
Prenos RL; 16.30 Tops-pops; 17.20 
Glasbene šole na Primorskem; 
17.45 Kulturna panorama; 18.10 
Pevci; 18.30 Simf. koncert; 20.00 
Orkester Hansen; 20.30 Prenos 
RL; 23.10 Pisana glasba; 23.35 
Nočni recital.

NACIONALNI PROGRAM
7.00, 8.00, 13.00, 15.00, 20.00 Po

ročila; 8.30 in 17.45 Plošča za po
letje; 9.00 Vi in jaz; 12.10 Kontra
punkt; 13.21 Program z D. Mo- 
dugnom; 13.36 Strnjena komedija; 
16.00 Spored za najmlajše; 17.20 
Program za mladino; 18.00 Odme-
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vi in dogodki; 18.45 Popevke: 
20.20 Kritika v Italiji; 21.00 Volil
na tribuna; 22.00 Simf. koncert.

II. PROGRAM
7.30, 8.30, 13.30, 19.30 Poročila;

14.05 Zlata Ognjanovič in Igor De
kleva; 16.30 Napotki za turiste; 
16.40 Bartok: Rapsodija za klavir 
in orkester; 17.00 Vsak dan za 
vas; 18.05 Človek in zdravje; 18.15 
Koncert po željah; 19.00 Aktual-

8.40 Protagonisti; 9.00, 10J5, 16.00 n0sti; 19.15 »Rad imam glasbo*;
Plošča za poletje; 9.40 Orkester 
10.00 Radijska priredba; 10.35 Te
lefonski pogovori; 12.35 Pet vrtnic 
za Milvo; 14.00 in 16.50 Zakaj in 
kako?; 15.03 Poljudna enciklope
dija; med 15.35 in 17.00 Giro d’I- 
talia; 17.35 Enotni razred; 17.55 
Glasbeni aperitiv; 19.18 Giro d’I- 
talia; 21.15 Radijska priredba; 
22.43 De Marchi: til cappello del 
prete*.

III. PROGRAM
10.00 Koncert za začetek; 10.45 

Podoba in glasba; 11.45 Sodobna 
ital. glasba; 14.00 Glasba izven 
programa; 14.30 Portret avtorja: 
Salviucci; 15.20 Haydnove sklad
be; 17.10 Angleščina; 17.45 Jazz; 
18.50 Lahka glasba; 19.15 Večerni 
koncert; 20.15 Preventivna medi
cina; 21.30 Francoska opereta.

FILODIFUZIJA
8.00 Koncert za začetek; 9.15 

Odrska glasba; 10.10 Frančkov 
Preludij, opus 18; 10.20 Viottijev

19.50 Ogledalo našega časa; 20.15 
Ansambel Ota Roma; 21.00 Uči
teljski pevski zbor »E. Adamič*; 
21.30 «Top-pops 13»; 22.15 Oddaja 
o morju; 23.15 Zvoki iz logov do
mačih; 24.05 literarni nokturno; 
24.15 Jazz klub.

ITAL. TELEVIZIJA
11.30 Šoto; 12.30 Primitivni na

rodi; 13.30 Dnevnik; 14.30 Pono
vitev šole; 15.30 Giro dltalia; 
17.00 Spored za najmlajše; 17.30 
Dnevnik; 17.45 Program za mla
dino; 18.45 «Quartetto delto Sca- 
la»; 19.15 O komičnem filmu; 19.45 
Šport in ital. kronike; 20.30 Dnev
nik; 21.00 Volilna tribuna; 22.00 
Skupno življenje; 23.00 Dnevnik.

II. KANAL
21.00 Dnevnik; 21.15 Italo Calvi- 

no: Marcovaldo; 22.15 Znanost in 
tehnika.

JUG. TELEVIZIJA
TV festival — Bled 70; 9.30 Bo

Koncert štev. 1; 11.35 Violinist kelji — kvartet Gitara; 9.45 Ma- 
Trampler izvaja Schumanna in 
Brahmsa; 15.30 Simf. glasba.

SLOVENIJA

ksimeter —- zabavna oddaja; 11.25 
Deklica in klovn; 12.15 Kako na
rediti portret ptice; 13.15 Husa 
metin-begove nezgode — humor.- 

7.00, 8.00. 11.00, 14.00, 16.00, 20.30 satirična oddaja; 16.00 Za prosvet- 
Poročila; 7.50 Rekreacija; 9.04 ne delavce; 18 50 Sebastjan in od- 
Opema matineja; 10.05 Pionirski rasli — film; 19.15 Obzornik; 19.30
tednik; 10.35 Pihalni orkestri; 10.45 
Poljske pesmi; 11.15 Pri, vas do-

Mladinski klub; 20.05 V središču 
pozornosti: Učinkovito dogovarja -

ma; 13.10 Lahka glasba; 13.30 nje; 21.00, 24.20 TV dnevnik; 21.35 
Kmetijski nasveti; 13.40 Slov. na- Breza — jug. film; 23.05 M«k. 
rodne; 14.30 Priporočajo vam...; jaz, malo vi — auiz.

Dijaki in dijakinje srednje šole »Sr. Cirila ln Metoda* izvajajo »Pano®" 
sko zgodbo*, ki jo je napisala in režirala prof. Zora Tavčar-Rebulov®’

Združeni pevski zbor srednjih šol «Ivan Cankar* in «Fran Erjavec*’ 
ki je pod vodstvom prof. Dine Slama-Pahorjeve zapel več slovenski® 

pesmi in himno «Hej Slovani*.

Dijakinje trgovskega zavoda »Žiga Zois* pri Sv. Ivanu so zaplet 
splet slovenskih narodnih plesov.

m 'Ml H'
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Zbor učiteljišča »Anton Martin Slomšek* je pod vodstvom prof. 

Zupančičeve zapel nekaj pesmi.

Dijaki srednje šole »Simon Gregorčič* Iz Doline so izvedli dve 
Goljeve {»u'.Ijične igre »Jurček*.
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Tretja delna zrnata Bitossija
Protagonisti ravninskih etap zaostali

ARTA TERME, 4. — Po dolgo-1 12. Lasa M. J. 
tesnih ravninskih etapah je bilo' 13. Merckx
tipati, da se bo danes ozračje dirke 
•^koliko segrelo. Žal pa ni bilo ta- 
i® in tudi na cilju 17. etape nismo 
zabeležili nobenega bistvenega pre
data na skupni lestvici. Od sprin- 
^riev, ki so se izkazali na doseda- 
PJb ravninskih cestah je edino Rej- 
btoeck ohranil svoj položaj, med
eni ko moramo druge iskati na 50. 
®e$tu ali še bolj nazaj. Odločujoči 
™godek današnje etape se je odi- 
?rai kilometer pred ciljem, ko se 
j8 Balmamion skušal otresti tovari
ši' m je s tem omogočil Bitossiju, 

si je priboril 50 m prednosti, s 
katerimi je tudi zmagal. To je bila 
J^netn njegova 3. delna zmaga na 

«Gin» in je tako dohitel, kar 
števila etapnih zmag tiče, Dan- 

**Uija in Merckxa, ki je tudi danes 
tetanil roza majico, znamenje pr- 
v?ga na skupni lestvici. Naj ome
jeno še, da je na 1052 m visokem 
'tostu, kjer so zgubili stik s prvi- 
"6, kot smo rekli vsi najmočnejši 
sMnter}i, Merckx bil drugi in je 
8 tem utrdil svoje tretje mesto na 
lestvici za Veliko gorsko nagrado, 
jhd na tem hribu je bil leader 
~ lestvice, tisti Van Den Bossche, 
81 si zelo prizadeva, da bi prvega 
"'teta ne zgubil in zato ob vsaki 
tejmanjši vzpetini šprinta in ne pu- 
s“ da bi ga kdo izpodrinil.

Jutri bo na sporedu 18. etapa, ki 
Š Popeljala tekmovalce na 180 km 
{%> progo, ki jih bo privedla pre- 

treh zelo utrudljivih vzpetin na 
jdO m visoko Marmolado, kjer so 
S lani kolesarji spuntali zaradi ve
jte strmine in zelo nizke tempe
re ter snega.

17. ETAPA:
1 Franco Bitossi, ki je prevozil 

165 km dolgo pot od Jesola do 
Arta Terme v 4.36’57” s po- 

. prečno hitrostjo 35,747 km/h 
?• Van Den Bossche 4” zaost.
“• Bergamo 
, Godefroot 

• Rejbroeck 
, Van Vlierberghe 
.• Bancelli 
8' Sgarbozza 

Swerts 
n' Farisato 

' Faolini

Odbor SŠI obvešča slovenska 
tepiejska športna društva, da 
tetnerava tudi letos organizi- 

poletne izpopolnjevalne te- 
za odbojko In nogomet v 

*t®vinju. Tečaji bodo (po mož- 
”®sti ločeno za moške in žen- 
s‘e) predvidoma v drugi polo- 
'1c> julija ali v prvi polovici 
J^SUsta. Prednost bodo imeli 
"Jlajši igralci. Vsak tečaj bo 
?®ial približno 10 dni. Odbor 

vabi društva, ki bi rada 
™*lala svoje člane na tečaj, 
teJ sestavijo poimenske sezna- 
Jj® svojih kandidatov za tečaj 
!Jr jih prineso na sestanek, ki 
°. v kratkem sklican, da bi 

*®interesirani dobili na njem 
** potrebna pojasnila.

NA SVETOVNEM NOGOMETNEM PRVENSTVU

DOSLEJ BREZ VEČJIH PRESENEČENJ
\

Naslednje kolo bo na sporedu v soboto
CIUDAD MEXICO, 4. — Prvo I magala Salvador. Bolj kot ta tek- 

kolo osmine finala svetovnega no- raa pa je zbudilo pozornost sreča-
gometnega prvenstva se je zaklju
čilo brez bistvenih presenečenj. V 
prvi skupini je Belgija (z večjo 
lahkoto kot je pričakovala) pre-

SKUPNA LESTVICA:
1. Eddy Merckx 76.4’31”
2. Ritter 2’41” zaost
3. -Gimondi 2’52”
4. Van Den Bossche 4'59”
5. Zilioli 5*08”
6. Adomi 5’43”
7. Dancelli 5’46”
8. Petterson G. 6’49”
9. Lasa M. M. 7’36"

10. Vianelli 8'40”
11. Bitossi 13’12”
12. Maggioni 1317”
13. Poggiali 13’29”
14. Balmamion 14'53”

I FSTVIfA
ZA GORSKO NAGRADO:

1. Van Den Bossche 230 točk
2. Zilioli 190
3. Merckx 130
4. Dancelli 60
5. M. M. Usa 50
6. Gimondi, Ritter, Adomi 40

OB 25-LETNICI OSVOBODITVE

V ponedeljek prvo kolo 
odbojkarskega turnirja SPZ

Nastopalo bo 7 ženskih in 9 moških ekip

V ponedeljek se bo začel odboj
karski turnir, ki ga prireja Sloven
ska prosveta v Trstu in Gorici 
ob 25-letnici osvoboditve. Kot smo 
že poročali vlada za to prireditev 
veliko zanimanje, saj se je zani 
prijavilo kar 16 moških in ženskih 
šesterk.

Turnir bo dokaj obširen, sai bo 
trajal kar dva tedna, odigrali pa ga 
bodo na skoraj vseh odbojkarskih 
igriščih, ki jih ima jo naša društva 
in sicer v Bazovici, Trebčah, Doh- 
ni, Zgoniku, Padričab, Nabrežini 
in v Trstu na stadionu «1. maj».

Ženski del turnirja je v prvi 
stopnji razdeljen v dve skupini, mo
ški pa na tri. Dekleta bodo odigra
la finalni del tekmovanja 13. m 
18. junija, fantje pa 17. junija.

Vsa. srečanja bodo odigraj na 
dva osvojena seta, le finalna tek
ma bo na tri psvojeng nige. . * » 

Umik tekem turnirja je nasled
nji:

ŽENSKE
PONEDELJEK, 8. JUNIJA: V BA
ZOVICI OB 20.00 

Breg — Gaja 
Dom — Bor 
Gaja — Bor

SREDA, 10. JUNIJA: V TREB
ČAH OB 20.30 

Zarja — Primorec 
Sokol — Zarja 
Sokol — Primorec 

PETEK, 12. JUNIJA: V DOLINI 
OB 20.00 

Dom — Gaja 
Breg — Dom

Bor — Breg 
MOŠKI

TOREK, 9. JUNIJA: V PADRI- 
ČAH OB 20.00 

Bor A — Gaja 
Gaja — Sovodnje 
Sovodnje — Bor A 

ČETRTEK, 11. JUNIJA: V ZGO
NIKU OB 20.00 

Kras — Bor B 
Juventina — Kras 
Bor B — Juventina 

PONEDELJEK, 15. JUNIJA: V 
NABREŽINI OB 20.00 

Polet — Breg 
Breg — Mladost 
Mladost — Polet

Bor zaključuje

nje med Mehiko in SZ. Mnenja o 
tej tekmi, ki se je končala brez 
gola, so si dokaj nasprotujoča. Po 
mnenju drugih naj bi remi pred
stavljal uspeh za Mehikance (gle
de na ugled nasprotnika), za druge 
pomeni delitev točk skoraj zmago 
SZ, glede na to, da so Sovjeti igra
li proti domačinom v njihovem do
mačem visokogorskem ambiontu. 
Vsekakor sta Mehika in SZ — kljub 
trenutni prednosti Belgije — še ved-

PRVA SKUPINA 
IZIDA

Belgija — Salvador 
Mehika — SZ

Belgija 110 0 3
Mehika 1 0 I 0 (
SZ 1 0 1 0 (
Salvador 1 0 0 1 (

DRUGA SKUPINA 
IZIDA

Urugvaj — Izrael 
Italija — Švedska 

Urugvaj 110 0!
Italija 110 0 1
Švedska 1 0 0 1 (
Izrael 10011

TRETJA SKUPINA 
IZIDA

Brazilija — ČSSR 
Anglija — Romunija 

Brazilija 110 0-
Anglija 110 0 1
Romunija 110 0 1
ČSSR 10 11]

ČETRTA SKUPINA 
IZIDA

Z. Nemčija — Maroko 
Peru — Bolgarija

Z. Nemčija 110 0!
Peru 11001
Bolgarija 10 0 11
Maroko 10 0 1

3:0
0:0
0
0
0
3

2:0 
1:0 
0 2

4:1
1:0
1 2

2:1
3:2
1 2 
2 2 
3 0 
2 0

črpala svoje telesne energije je 
povsem odpovedala. Maroko, kate
rega trenira Jugoslovan Zoran Vi- 
dinič, je opravil v zadnjih sezonah 
izreden napredek in je povzročil 
Nemcem precej preglavic preden 
je položil orožje. Kljub temu pa bi 
predstavljala kakršnakoli njegova 
zmaga v preostali osmini finala ve
liko presenečenje.

Naslednja srečanja osmine finala 
svetovnega prvenstva bodo na spo
redu v soboto, 6. junija. Tedaj bo
do odigrali te tekme:

1. skupina 
SZ — Belgija

2. skupina 
Urugvaj — Italija

3. skupina
Romunija — češkoslovaška

4. skupina 
Peru — Maroko.
Preostale tekme drugega kola pa 

bodo na vrsti dan kasneje, v ne 
del jo.

NA PRVENSTVU FRANCIJE

Franulovič v finalu
PARIZ, 4. — Jugoslovan Željko 

Franulovič se je danes uvrstil v 
finale mednarodnega teniškega pr
venstva Francije. V polfinalnem 
srečanju je odpravil Američana Ri- 
cheyja v petih setih ob koncu zelo 
razburljivega srečanja. Rezultat v 
korist Jugoslovana je 6:4, 4:6, 1:6, 
7:5, 7:5. V finalu se bo srečal s 
Čehoslovakom Kodešom, ki je v pol
finalu prav tako v petih setih pre
magal Francoza Govena 2:6, 6:2, 
5:7, 6:2, 6:3.

Štiri tekme Breja
Brežani bodo imeli naporen za

ključek tedna. Kar štiri njihove 
ekipe bodo stopile v ten treh dneh 
na igrišče. Danes ob 20. uri bo v 
Dolini moška promocijska odbojkar
ska tekma Breg — Gaja. Jutri bo 
ob 17. uri v Ul. Flavia medobčin
ska nogometna tekma mladinskih 
iger Breg B — Aurisina B, nato 
pa še Breg A Aurisina A. V nede
ljo pa bo ob 9. uri zjutraj v Pa- 
dričah ženska promocijska odboj
karska tekma Breg — Gaja.
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OB PROSTOVOLJNEM DELU DOMAČE MLADINE

Nogometno igrišče 
v Bazovici dokončano

NA TEKMOVANJU V UUBUANl

Atletinje iz Nove Gorice 
med najboljšimi v Sloveniji
Na nedeljskem tekmovanju v 

Ljubljana za atletski pokal Slove
nije, so se atleti AK Nova Gorica 
odrezali res odlično. Predvsem p? 
je treba pohvalita dekleta, ki so se 
na ekipni lestvici uvrstila na od
lično četrto mesto, medtem ko se 
bila fantje sedmi.

Nekateri tekmovalci so se zelo 
dobro uvrstili tudi kot posamezni
ki in stcer takole:

MOŠKI:
100 m: 8. Cotič 11”4 
troskok: 2. Blažič 13,86 m 
hoja 5 km: 3. Čelik 52'18”8
ŽENSKE
100 m ovire: 3. Bon 16”4 
4. x 100 m: 1. Gorica 50”6 
daljina: 3. Hočevar 5,19 m 

5. Pelhan 5,06 m 
8. Klinkon 4,94 m 

100 m: 1. Hočevar 12”3
8. Maraž 13”

4x6 m: 1. Gorica 30”1 
višina: 7. Bon 145 cm 

8 Klinkon 140 cm 
krogla: 6. Kutin 10,29 m

9. Flego 29,58 m
Ekipno moški: 1. Kladivar Celje 

524 točk
7. Gorica 40,5 točke 
Ekipno ženske: 1. ŽAK Maribor 

260,5 točke
4. Gorica 122,5 točke.

2. Zagreb 77 točk
3. Hrastnik 50 točk

R. K.

NOGOMET

svojo sezono
V nedeljo popolcfne bo na Opčinah 

zaključna proslava Borove košar
karske sekcije. Nastopili bouo vsi 
košarkarji, razen igraicev minita- 
sketa, ki bodo zaključili svcjo se
zono s turnirjem 21. tega meseca.

Nedeljski spored na Opčinah bo 
naslednji:

Ob 17. uri tekma med naraščajniki
«LEVI»: Sandi Harej, Mauro Fran- 

oia, Pavel Barrazzutti, Mauro Ko- 
smina, Aleš Žetko, Danijel Žerjal, 
Robert Milič, Marko Oblak, Sergij 
Kukanja, Joris Tul, Sergij Savarin.

«ORLI»: Boris Colja, Vukotič Mi- 
lorad, Leonard Koren, Robert Klo
bas, Marjan Nadhšek, Edi Košuta, 
Stojan Sancin, Valter Vatovec, Pa 
vel Bertok, Sandi Pertot, Klavdij 
Radetič.

Ti igralci naj se zberejo ob 16.
uri na Trgu Oberdan.« * •

Ob 18. uri tekma med mladinci
«BELI»: Livijo Pertot, Danijel 

Zavadlal, Mladen Šare, Valter Hr
vatič, Martin Kralj, Adam Kapič.

«PLAVI»: Renato Štokelj, Ivo So
sič, Sandi Pertot, Mladen Škerlj, 
Andrej Daneu, Drago Bogateč, Lu
cijan Derganc.

* • •

Ob 19. uri tekma med člani
cALL STARS»: Aleksander Sirk, 

Sergej Tavčar, Rajmund Kralj, 
Branko Lakovič, Adrijan Zavadlal, 
Stojan Kafol.

<OLIMPIJA»: Silvan Ambrožič,
Boris Fabjan, Igor Sancin, Peter 
Starc, Andrej Rudes, Edi Čermelj.

Po tekmah bo zakuska, katere 
se bodo udeležili vsi igralci in 
gostje.

b. 1.

no glavna favorita za napredova
nje.

V drugi skupini je bil poraz Izrae
la pričakovan (zanimivo je, da so 
bili Izraelci kljub porazu zadovolj
ni s svojim nastopom), toda oči 
vseh strokovnjakov so bile obrnje
ne v tekmo med Italijani in Švedi, 
ki pa kljub velikemu pričakovanju 
Rivinih bravur ni v bistvu pokazala 
nič posebnega Mit Rive je v tem 
nastopu temeljito zbledel, saj so mu 
severnjaki odnašali žogo izpod nog 
kot na tekočem traku in le pored
koma je pokazal take akcije, kot 
so jih navajeni videti italijanski 
navijači. Pa tudi sicer je bila tek
ma na določeni višini (vsaj na ita
lijanski strani) le v prvem polčasu, 
nato pa je kakovost prikazane igre 
precej padla. Zmaga Italijanov je 
bila sicer zaslužena prav pa je tu
di, da je zelo tesna.

Brazilija je v tretji skupini po
kazala zobe že v svojem prvem 
nastopu. Čehoslovakom je kljub nji
hovemu začetnemu vodstvu nasula 
kar 4 gole v mrežo in je imela to
rej v prvem kolu «najrodovitnejši» 
napad. To pa ni nič čudnega, saj 
so se Brazilci aklimatizirali mesec 
dni pred prvenstvom na tej višini, 
Čehoslovaki pa precej manj v niž
jih krajih. Drugi favorit te skupine 
je Anglija, ki je s tesnim izidom 
odpravila Romunijo in še to s po
močjo starega Bobbyja Charltona. Če 
pomislimo, da se je Anglija priprav
ljala na to prvenstvo več časa celo na 
višinah okrog 3.000 metrov (v Bogo
ti in Quitu), potem ji lahko za niz
ko zmago šteje kot olajševalna * o- 
koliščina le dejstvo, da so Romuni 
igrali res dobro.

V četrti skupini so po predvide
vanjih na prvem mestu Nemci z 
enakim številom točk kot reprezen 
tanca Peruja. Precej so obetali Bol
gari in v tekmi s Perujem so v 
začetku res kazali, da bi se znali 
prebiti y četrtfinale. Očividno pa 
so Balkanci kondicijsko preslabo 
pripravljeni in ko je enajsterica iz-

Bazovsko športno društvo «Zarja» 
je dokončalo dela na športnem igri
šču. Prostor igrišča je posrečeno 
izbran, ker ni ob glavni cesti, je v 
bližini vasi, oddaljen 5 minut zmer
ne hoje, je v prijetnem okolju, pri
pravljen, da sprejme «viteze» žoge. 
Igrišče je na gmajni, ki jo je bilo 
potrebno zravnati, določiti in ogra
diti pravokotnik, kjer bodo igrali 
tekme.

Igrišče ima 107 m dolžine in je 
65 m široko, po predpisih, ki jih 
zahteva nogometni šport. Za izgo- 
tovitev igrišča ;e bilo potrebnih 7000 
kub.m raznega materiala, da so 
zravnali gmajno in 1000 kub.m ro
dovi ine zemlje, v katero so vse- 
jali travo, ki sedaj lepo raste in je 
že vse igrišče zeleno poraščeno in 
se zdi kot vzorno negovan travnik. 
V sredini je igrišče dvignjeno za 
2,80 m od prvotnih tal in prav za
radi tega dviga je prišla ploskev 
še bolj do izraza. Okrog je visoka 
mreža, tako da so tla igralnega 
pravokotnika dobro zavarovana. Zu
naj mreže so zasajeni topoli in

smreke. Slačilnici še zelo malo 
manjka do popolne izgotovitve. Sto
ji izven mreže v velikosti 12 x 7 
m. V njej so prhe in kabine za dve 
moštvi ter posebna kabina s prho 
in sanitarijami za sodnika.

Vse je bilo opravljeno z udarni
škim delom naše vrle mladine. Se
daj mladinci močno hitijo z zadnji
mi deli, ker pripravlja vodstvo Zar
je otvoritev igrišča za letošnji av
gust Za ta praznik, ki bo za Bazo
vico važen mejnik, se bo naša mla
dina dobro pripravila. Spomniti pa 
se moramo, da je že pred 50 ieti 
mladina prva zasadila kramp in 
si pričela urejevati igrišče prav na 
istem prostoru, kot so ga napravili 
sedaj. Bilo je primitivno igrišče 
pa vendar so igrali. In od tedaj je 
mladina v vasi stremela po lastnem 
modernem igrišču — in ta sen se 
ji bo le-os v avgustu izpolnil, ko 
bo na lastnem igrišču prvič od
igrala tekmo. Naši mladini želimo 
mnogo uspehov na tem področju.

M. P.

ITALIJANSKI POKAL

Torino v vodstvu 
po predzadnjem kolu

V drugi tekmi predzadnjega kola 
finalnega dela tekmovanja za ita
lijanski pokal, je Torino odpravil 
Varese s čistim izidom 3:0 (0:0). 
S tem je na lestvici prehitel Bolo
gno, ki je kot znano zadala Ca
gliariju zelo hud poraz na njego
vem igrišču. V sredo, 10. junija 
bo na sporedu zadnja in odločujoča 
tekma za dodelitev tega prestiž
nega pokala. Tekma Bologna - To
rino bo ob 21. uri

Lestvica po predzadnjem kolu:
Torino 8 5 4 0 1
Bologna 7 5 3 1 1
Cagliari 4 5 12 2
Varese 15 0 14

4
2
9

10

KAJAK

Memorial B. Poberaja
V organizaciji KK Soške elek 

trarne je bilo v nedeljo prvič iz
vedeno tekmovanje v kajakaštvu, 
posvečeno spominu tragično premi
nulega kajakaša Bojana Poberaja. 
Tekmovanje je imelo dva dela: na 
plazu pod Jalovcem so udeleženci 
tekmovali v smučarskem veleslalo
mu, v dolini Trente pa s kajaki v 
spustu po Soči, na 5 km dolgi progi. 
Kombinacija sneg-voda je tudi tokrat 
doživela uspeh, najbolje pa se je 
odrezala ekipa prireditelja, ki je 
osvojila prvo mesto.

REZULTATI: 
veleslalom K-l:

1. Jug SE r02” 
spust K-l:

1. Pelegrini SE 16'44”
2. Abramič SE 16’48"4
3. Kodelja SE 17’M”

kombinacija:
1. Abramič SE 57 točk 

: 2.. Pelegrini SE 48
3. Spacal SE 46
EKIPNA LESTVICA:
1. Soške elektrarne N. Gorica 

151 točk

GROZILNA PISMA
Clara Padilla, prodajalka, ki je 

obtožila tatvine angleškega repre
zentanta Bobbyja Moora, je odpo
vedala službo v draguljarni, kjer 
je bila zaposlena. Izjavila je, da 
je prejela v zadnjih dneh grozilna 
pisma, pa tudi sicer je naletela 
na vsak dan večje izraze sovraštva 
in nerazpoložeoja s strani neznan
cev, ki so se ustavljali pred dra
guljarno. Prosila je za zaščito po
licije.

SLOVENSKO 
PLANINSKO DRUŠTVO 
TRST

obvešča, da je v Glinščici vsa
ko nedeljo plezalni tečaj, ka
terega vodi načelnik AO dr. 
Mario Gec. Tečaj se loči v 
praktični del (osnove pleza
nja v Glinščici) in teoretični 
del (diskusije, predavanja, pro
jekcije filmov, diapozitivov in 
ogled knjig). Upoštevajoč zani
manje udeležencev bo trajal 
tečaj primemo število nedelj 
(oz. praznikov).

Zbirališče tečajnikov vsako 
nedeljo v Glinščici pri koči 
Premuda ob 9.30 zjutraj.

TOTOMBOCO STAVNI LISTEK ŠTEV. 41 
SE IGRA DO PETKA, 5. JUNIJA

SVETOVNA 13 NA Totoča&v Z NAPOVEDMI ZA SVETOVNO PRVENSTVO
Stanke je bil nastop proti AGI (na sliki), Partizanu in Casa-

Krandeju dobra priprava za sodelovanje na turnirju SPZ - . . ________
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trni! Frelih V DEŽELI
Izhajajočega sonca

Popotni vtisi iz Japonske 10.
- najbolj popularna revijska gledališča sodi gledališče 

'M Gegijo. Zgrajeno je bilo leta 1937 in v njej izvajajo 
it dnevno tako Imenovane Schochdku revije z eno in 

plesno predstavo, v drugem delu programa pa pred- 
\ki, Ulm. Razkošne revije naj lepših japonskih plesalk pri- 
CJaJ° domačine in zlasti še tujce v ogromno dvorano z 

Pet tisoč sedeži, ki je vselej polno zasedena
Shinjuku parku je četrt neštetih kinematografov. Iz- 

C živahna zlasti ob večernih In nočnih urah je Gledališka 
V v predelu Asakusa. Razen kinematografov je precej 
prstnih gledališč, največ šmirantskih, ki z vsemogočimi 
C,1« kičem kričavo razglašajo pred vhodi kaj vse bodo 

«atrakthmega» videli in slišali. Največja atrakc Ja 
turiste, ki je zares ogleda vredna so tradicionainl 

V/ Kejs v restavraciji Matsubaya v Yoshiwariu. Hiša, ki 
J N moderno zgrajena z vsemi tehničnimi izpopolnitvami, 
Vf zahteva današnji turizem, služi kar najboljšemu po- 
^ Itostov. Notranjost je razdeljena v več oddelkov, ki 

za sebe kot staro japonsko gledališče. Notranjo opre- 
j Polnjuje več objektov Iz Edo dobe, kot se je, kot nam 

znano, svoječasno Imenovalo današnjo mesU) Tokio.

Kot takrat, leseni okviri ali vrata zastrti s papirnato svilo, 
prekrasne stare slike in pa težka zavesa, ki se imenuje doncho, 
pričarajo atmosfero tedanje dobe. V takšnem okolju prika
zujejo Oiran kurtazane, ki so v nekdanjih fevdalnih časih 
zabavale goste z glasbo, petjem in plesi v razkošnih, z zlatom 
pretkanimi kimonih, vsaj bežen edinstven vpogled v staro 
Japonsko.

Oiran Je bila namreč neke vrste kurtizana in popularna 
oseba, ki je v času civilizacije Eda zabavala goste. Oiran 
poklic danes ne obstaja več, ker gejše že več kot eno stoletje 
zabavajo goste samo še z odra v obliki showa. Eksotična 
predstava prikazuje kurtizano Oiran s svojim spremstvom, 
kako so sprejemali v starih časih svoje goste in jih zabavali. 
Nato dvomi norec Hokan zapleše kot takrat in zabava 
občinstvo. Reminiscenca na stari Edo je zanimiva za vsa
kogar, ki se zanima za zgodovino starih šeg in navad v Ja
ponski v kateri so svoječasno igrale gejše važno vlogo v 
družabnem in političnem življenju.

Zlasti bučno nočno življenje je v barvito živahni in 
precej razvpiti veselični četrti Yoshiwara. Razvrat in prosti
tucijo, ki sta se po vojni razmahnili do neomajnih razsež
nosti zlasti v času ameriške zasedbe, je prizadel vladni odlok 
iz leta 1958, ki prepoveduje prostitucijo v Japonski. Seveda 
odlok podobno, kot v drugih državah, ni zavrl tajne prosti
tucije, ki je Je zdaj še več kot prej, seve v obliki hostes, 
nekakšnih modemih gejš v nočnih lokalih v najmodernejših 
mini toaletah ali v še vedno privlačnih tradicionalnih ekso
tičnih kimonih.

Glavno zabaviščno življenje pa teče v najrazkošnejših noč
nih lokalih kabarejev Minato, Queen Bee, Mikado, Golden 
Gessekai, Imperial ali v klubih Golden Getsusehai, Golden 
Akasaka, Nichigeld z izbranimi artističnimi programi raznih 
plesnih, pevskih in akrobatskih ansamblov. Glavni poudarek 
je seve na erotičnosti lepih razgoličenih deklet s posebnimi

programi toples plesalk in striptizerk z vsega sveta. Kot 
posredujejo Evropejcu eksotiko temnopolte afriške in pošev- 
nooke azijske lepotice, tako so Japoncem eksotične črnke kot 
belke. Redki so programi s samo domačimi umetniki. Med
narodni artistični programi so sicer bolj pestri in bogati 
za domačine, dočim so za tujce, ki pridejo iz drugih konti
nentov bolj zanimive točke v katerih nastopajo predvsem 
japonski artisti in plesalke tudi iz drugih azijskih držav.

Prostori nočnih zabavišč so izredno razkošni in zunaj in 
znotraj bogato opremljeni in eksotično okrašeni. Seveda se 
zbira v njih največ smetana japonskega družabnega življenja, 
kot so diplomati, umetniki in poslovni ljudje In pa tujci, 
ki se žele zabavati in doživeti tokijsko noč v eksotičnem 
japonskem okolju. Na odriščih teh lokalov nastopajo zares 
samo prvovrstni artisti in lepotice, obsijani z ostro bleščavo 
raznobarvnih reflektorjev ob spremljavi modemih jazz orke
strov. Medtem v dvorani prigrizujejo gostje japonske in 
druge mednarodne specialitete, ki jih bodisi v družbi mičnih 
Japonskih hostes ali brez njih zalivajo z vsemogočimi pija
čami z vsega sveta od francoskega šampanjca, ameriškega 
piva in ruske vodke pa do japonskega sakeja.

Lepši in mikavnejši pa so mi bili manjši lokali, ki se 
stiskajo v stranskih ulicah ob razkošni Ginzi. Na zunaj okra
šeni z raznobarvnimi lampijoni, vabijo goste v svoje čiste in 
zelo miniaturne lokale z originalno japonsko opremo. Neka
tera krase tipično japonsko zelenje, potočki in vodometi, 
druga »pet originalne japonske tapisarije ali grafike. Lokale 
odlikuje poosebljena Japonska čistoča In prijetno vzdušje 
nevsiljive razsvetljave z okraspimi svetilkami ali lampijoni. 
Ustrežljivi strežaji ali strežajke v kimonih, kot nekakšne gajše, 
ki so gostu prej v zabavo kot za strežbo, postrežejo gosta 
s priznano japonsko uslužnostjo in ljubeznivostjo. Semkaj 
zahajajo mlajši zaljubljenci, ki si žele mirnih kotičkov in 
posamezniki, iščoč intimnih doživetij.

Noči v Tokiu nudijo raznovrstno zabavo, ki se Je pi 
poprečni domačin le redko privošči, že od nekdaj slovlj« 
JTponci kot skromen narod, ki so zadovoljni z majhnim 
stvarmi. V gospodarskem in industrijskem nacionalnem na 
predku pa niso tako skromni kot v zasebnem življenju. Ja 
ponska se je po hudem razdejanju v sedanji vojni v raz me 
roma kratkem času že tako opomogla, da je postala tretji 
največja industrijska sila na svetu. Danes grade Japonc 
največje ladje in so prvi v ladjedelništvu na svetu. Tud 
avtomobilska industrija s svojimi novejšimi avtomobili va 
bolj prodira v svet. Japonci se vozijo v najhitrejših vlakil 
na svetu in grade drzno speljane ceste, izdelujejo najboljši 
fotoaparate, filmske kamere, daljnoglede in najmanjše transi 
storje. Pred sto leti niso imeli še nobene univerze, dane: 
ni najti nepismenega v državi. Japonski narod je s same 
zatajevanjem izoblikoval samosvojo družbeno normo, ki j 
je v svoji skromnosti skupnost vse In več od dobrin posa 
meznika. Tej svojstveni morali, v kateri se zrcalita skromnos 
in disciplina, podrejajo vse svoje življenje.

V podkrepitev izredne discipliniranosti, ki Jo Japonc 
Izvajajo tudi na cestah, naj navedem dogodek, ki sem gi 
doživel ob priložnosti protiameriških demonstracij, ki so JU 
priredili študentje in meščani v zahtevi, po vrnitvi Okinave 
Pestro okinčani z zastavami, transparenti in napisi na oble 
kah in pokrivalih, Je povorka nekaj sto demonstrantov ži 
vahno skandirala v sprevodu naj Američani vrnejo Japonsk 
Okinavo. V trenutku, ko se je povorka pomikala po cesti 
je rdeča luč na semaforju zaprla cestni prehod. Sprevot 
se je v trenutku zaustavil, dočim je del sprevoda, ki je še ol 
pravem času prekoračil križišče, počakal na drivgl stran 
ceste. Seveda, med čakanjem skandiranje In klicanje paro 
ni prenehalo. Sele, ko se je prižgala zelena luč, se je čaka 
joči drugi del sprevoda spet priključil sprednjemu delu.

(Nadaljevanje sledi)
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V POREČAH PRI CELOVCU

SREČANJE ČASNIKARJEV 
TREH SOSEDNIH DEŽEL

Podpisan sporazum o medsebojnem sodelova
nju in naporih za širše obveščanje javnosti o 
Koroški, Sloveniji in Furlaniji - Julijski krajini

CELOVEC, 4. — V Porečah pri 
Celovcu na Vrbskem jezeru se je 
s sprejemom v Park Hotelu, kate
rega sta se udeležila tudd italijan
ski in jugoslovanski konzul v Ce
lovcu ter predstavniki krajevnih 
oblasti, zaključilo Štiridnevno zase
danje časnikarjev Korožke, Slove
nije in Furlanije-Juiijske krajine. 
To je bilo četrto letno zasedanje 
časnikarjev treh sosednih dežel, na 
katerem so razpravljali o medse
bojnem sodelovanju ter zlasti o po
moči pri obveščanju javnosti o po
ložaju in dogodkih na Koroškem, 
v Sloveniji in Furlani ji-Juli j ski 
krajini.

Glavni del zasedanja je bil v po
nedeljek popoldne v konferenčni 
dvorani Park Hotela, ko so pred
sedniki treh delegacij, predsednik 
koroških časnikarjev Primosch, slo
venskih časnikarjev Pogačnik in 
časnikarjev Furlanije-Juiijske kraji
ne Sold poročali o delovanju treh 
časnikarskih združenj od lanskega 
zasedanja v Trstu do danes. Nato 
se je razvila obširna razprava o 
predlogu predsednika koroških čas
nikarjev Primoscha o ustanovitvi 
skupnega predsedstva in tajništva 
treh časnikarskih organizacij, ki 
naj bi skrbeli za povezavo med 
•»sndkarji treh sosednih dežel ter 
o medsebojnem sodelovanju. Skle
njeno je bilo, da bo sestavljeno 
predsedstvo iz šestih članov in ožje 
tajništvo iz treh članov. Predsed
stvo in tajništvo bosta imeli sedež 
Izmenično v Ljubljani, Trstu ali 
Celovcu, se pravi v tistem mestu, 
ki bo med letom priredilo zaseda
nje

Predstavnik zavoda za socialno 
zavarovanje italijanskih časnikar
jev (INPGI) v Trstu časnikar Gior- 
gio Milossevich je poročal o zamisli 
zavoda za sklenitev sporazuma z 
zavodoma za socialno zavarovanje 
v Avstriji in Jugoslaviji za zdrav
stveno oskrbo časnikarjev Italije, 
Jugoslavije in Avstrije. Zamisel je 
bila sprejeta s precejšnem zanima
njem. Zato je bila ob zaključku za
sedanja sprejeta resolucija, ki po
ziva zavod za socialno zavarovanje 
italijanskih časnikarjev, naj nada
ljuje s to pobudo in naj se na 
osnovi že obstoječih mednarodnih 
sporazumov o socialnem zavarova
nju med tremi državami uredi tu
di vprašanje bolniške oskrbe čas
nikarjev, treh držav, ki se poslov
no nahajajo v eni ali drugi državi 
in potrebujejo zdravniško pomoč.

Prav tako je bil ob zaključku za
sedanja podpisan protokol o vse
stranskem sodelovanju med časni
karji Koroške, Slovenije in Furla
ni jeJulijske krajine.

Kot smo v prejšnjdi dneh že po
ročali, je časnikarje sprejel v Ce
lovcu deželni glavar Sima, ki je 
med drugim poudaril, da so po
stali vse pogostejši in plodnejši de
lovni dogodki v okviru prijateljske
ga sodelovanja med tremi sosedni
mi deželami, h katerim sodi tud' 
srečanje časnikarjev, vzgled miro
ljubnega sožitja med narodi. De
želni glavar je še dejal, da naj po
stane nadaljnje utrjevanje medse
bojnih vezi skupna naloga tudi za 
prihodnje In da je treba \v tem 
smislu utrditi mir in prijateljsko 
sodelovanje za dobrobit vseh de
lovnih ljudi v tem skupnem pro
storu. Predsedniku Simi sta se za

hvalila za sprejem in za njegove 
tople in prisrčne besede v imenu 
časnikarjev Furlanije-Juiijske kraji
ne Danilo Soli in v imenu sloven
skih časnikarjev Milan Pogačnik.

Časnikarja iz Furlanije-Juiijske 
krajine in Slovenije so bili med 
svojim obiskom na Koroškem de
ležni izredne pozornosti in gosto
ljubnosti koroških kolegov. Med 
ostalim so jih Korošci popeljali na 
ogled rudnika magnezita in naprav 
za njegovo predelavo v Radenthei- 
nu in tovarne furnirjev In vezanih 
plošč «Funder» v St. Veitu. Med 
tema obiskoma so imeli gostje pri
ložnost da so si ogledali tudi pre
lepo deželo Koroško z Osojskim je
zerom.

Prihodnje srečanje časnikarjev 
treh sosednih dežel bo v Sloveniji.

Volitve v pokrajinski svet 
in svete okoliških občin

Spomenik na Hribu svobode v Ilirski Bistrici, ki so ga postavili v spomin prekomorcem, borcem TV. 
armade JA in drugim borcem in domačinom. Pri spomeniku bo jutri, 6. junija množično zboro
vanje borcev, ki so sodelovali v bojih na tem območju. V notranjosti spomenika je grobnica, v ka

teri so posmrtni ostanki 284 borcev, ki so padli v zadnjih bojih
. .......................................................................................................................................................................................................................................................................... m

31. MAJA V YVERDONU

Srečanje in končna resolucija 
furlanskih izseljenskih organizacij

Društva zahtevajo od ministrskega in deželnega sveta, da priznata 
obstoj slovenske manjšine v videmski pokrajini in pravico do šol

Napeto predvolilno — sili bolje re
čeno «predreferendumsko» — ozrač
je v Švici je v zadnjih predvolil
nih dneh prevzelo vse. V psihozi, 
ki jo je Schvvarzenbach s svojim 
ksenofobskim predlogom sprožil in 
jo še trdno podpira in jači, so vsi 
ostali problemi stopili nekako v o- 
zadje, ali vsaj javnost ne sledi 
vsem tistim dogodkom, ki bi zaslu
žili več pozornosti in bi jo gotovo 
tudi imeli, ko bi ne bilo glasovanja 
pred vrati.

Na srečanju emigrantov, ki je bil 
v Luzemi 25. in 26. aprila je po
tekalo delo na dveh nivojih. Poleg 
rednega zasedanja, poročil in dis
kusij, so posebej delale tudi komi
sije, ki so si prevzele nalogo, da 
globlje preštudirajo položaj in raz
lične probleme ter o njih kasneje 
poročajo. Vsaka komisija je bila 
sestavljena iz predstavnikov navzo
čih organizacij. Te komisije so se
daj izdale svoja podrobna poročila, 
ki so vsa v perspektivi novega za
kona za emigracijo z dne 20. mar
ca oziroma v perspektivi, da bi bil 
Schwarzenbachov predlog sprejet. 
Vendar bomo o teh poročilih po
ročali enkrat kasneje, omenili bi 
sedaj le sklepe komisije za Furla
nijo - Julijsko krajino, ali bolje bi 
se omejili samo na delo te komi
sije.

Že takrat je komisija sklenila, 
da se bo ponovno srečala in to v 
čim krajšem času. Nekaj dni prej 
je deželni svet odobril zakon o u- 
stanovitvi deželne konzulte za izse
ljenstvo in o socialnem skrbstvu 
za izseljence in njihove družinske 
člane. Delo komisije je bilo torej 
usmerjeno v dopolnitev nekaterih 
pomanjkljivosti zakona samega in 
pa v običajno povezovanje posa
meznih organizacij in koordinacije 
njih dela. Rimska vlada je 15. ma

ja zavrnila deželni zakon, sicer z 
nekoliko oporekljivo opredelitvijo. 
Društvo slovenskih izseljencev iz 
Benečije, ALEF, PAL FRIUL in 
nekateri Fogolars Furlan so tedaj 
organizirali ponovno srečanje 31. 
maja v Yverdonu. Na drfevnem re
du so bile štiri točke: zavrnjeni ja- 
kon št. 114 (deželni); eventuelno 
drugo srečanje furlanskih emigranta 
skih organizacij; koordinacija dela 
istih; možnost investicij IRI v de
želi Furlaniji.

Ob zaključku srečanja so orga
nizacije sprejele končno resolucijo, 
katere kopijo so poslale predsedni
ku republike Saragatu, predsedniku 
ministrskega sveta Rumorju, pred
sedniku IRI Petrilliju, predsedni
ku dežele Berzaotiju, raznim poli
tičnim voditeljem in raznim časopi
som. Z resolucijo organizacije pro
testirajo zaradi nesprejetja zakona 
št. 114 in zahtevajo, da deželni od
bor ponovno predloži zakon v isti 
obliki; poleg tega pozivajo vse de
želne emigrantske organizacije, naj 
podprejo ali celo zahtevajo to zo
petno predstavitev zakona. Nadalje 
organizacije pozivajo italijansko vla
do, naj posreduje konkretnejšo u- 
deležbo podjetja lRI v industrij
skem in gospodarskem napredku de
žele, da bi postopoma in dokončno 
odstranili pojav emigracije.

Organizacije želijo, da bi se vse 
izseljenske organizacije iz dežele 
Furlanije - Julijske krajine zedinile 
glede ciljev in bi vzporedno delo
vale.

Združenje furlanskih organizacij 
v Švici obvezuje končno ministrski 
svet in deželni svet, naj prizna ob
stoj slovenske manjšine v videmski 
pokrajini in naj se uveljavijo vsi 
državni in deželni zakoni, ki so za 
tako zahtevo potrebni. Dežela bi 
morala v tej zvezi tudi poskrbeti,

da bi bil končno rešen problem šo
lanja in to od šol, ki so potrebne 
za profesionalno oblikovanje pa do 
univerz, upoštevajoč seveda zahte
ve Vidma. Združenje se obvezuje, 
da bo za to zahtevo sprožilo sode
lovanje vseh furlanskih emigran
tov v Švici. Ob koncu zasedanja 

•so organizacije še sklenile, da or
ganizirajo ponovno srečanje furlan
skih organizacij v Švici in sprožijo 
poziv, katerega edini cilj sta konec 
izseljenstva in preporod ter pono
ven razmah Furlanije.

ŽENEVA, 4. - Zurichški dnevnik 
«.Blick» poroča danes o umoru •Iz
letnega italijanskega delavca Ro
mea Bedinija. Bedini se je sinoči 
ostro skregal s 54-letnim švicar
skim delavcem Walterjem Freuchli- 
com. Začela sta se prerekati za
radi Schwarzenbachovega »protituj- 
skega* predloga, in skorajšnjega 
glasovanja. Začela sta se psovati, 
ko je Freuhlich povlekel 'z žepa 
pištolo in ustrelil v italijanskega 
delavca. Priskočila je Freuhlicho- 
va hčerka in razorožila očeta.

Med zasliševanjem je Freuhlich 
izjavil polciji, da ni nameraval 
ubiti Bedinija, temveč da ga je 
hotel samo ustrahovati in prisiliti, 
da bi zapustil Švico.

Donava porušila nasipe
DUNAJ, 4. — Reka Donava je 

preteklo noč porušila nekatere na 
sipe na romunskih tleh pri Jiu-Be- 
chetu, Bachet - Babuleniju in Zim- 
nicea - Nastureluju. Voda je popla
vila njive, vojaki in prebivalci pa 
skušajo obnovit’ jezove in nasipe, 
da bi zavarovali industrijski center 
pri Galatiju. Vsa pristanišča ob 
Donavi je zopet zalila voda.

Prvih 
deset knjig
(Nadaljevanje s 4. strani)
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VČERAJ PRED PRIZIVNIM SODIŠČEM

3 leta in 4 mesece zapora moškem 
zaradi izsiljevanja m ponareditve
Porotniki so ga oprostili obtožbe tatvine m mu odpustili 

enoletno zaporno in celotno denarno kazen
Z razsodbo, ki obsoja 44-letnega 

Salvatora Gaetanija na 3 leta in 
4 mesece zapora ter 250 tisoč lir 
denarne kazni, -se je včeraj v ve
liki dvorani porotnega sodišča za
ključil proces proti moškemu, ob-

siljevanja 4 leta zapora in 250 ti
soč lir denarne kazni, za obtožbo 
tatvine 6 mesecev zapora in 50 ti
soč lir denarne kazni in končno za 
obtožbo ponareditve dokumentov 4 
mesece zapora. Javni tožilec je

toženemu grožnje z nožem, izsilje-1 nadalje zahteval, naj se za vse pre
krške, ki zadevajo globo, izvaja na 
podlagi dekreta predsednika repu
blike amnestija ter odpustitev eno
letne zaporne kazni.

Gaetanijev branilec odv. Pasco- 
li iz Gorice pa se je za svojega 
klienta boril za najširše oprostitve.

Kratek ugovor tožilca dr. Tavel- 
le, ki je dejal, da je nedopustno 
in smešno priznanje olajševalnih o- 
koliščin za odškodnino, kot je zah
teval branilec, nakar se je sodni 
zbor porotnega sodišča umaknil na 
posvet.

Kot že rečeno so porotniki obso
dili Gaetanija zaradi obtožbe izsi
ljevanja in ponareditve na 3 leta 
in 4 mesece zapora ter 250 tisoč 
lir denarne kazni, zaradi pomanjka
nja dokazov pa so ga oprostili ob
tožbe tatvine. Porotni sodniki so 
nadalje odredili za Gaetanija pet
letno prepoved opravljanja javnih 
služb, izvedbo amnestije za pre
krške, ki zadevajo samo globo in 
končno odpustitev enoletne zapor
ne in celotne denarne kazni.

nmicmmigmu udeležba

Jugoslovanska podjetja 
na letošnjem velesejmu

Jugoslovanski dan na velesejmu bo 15. junija

Med 15 tujimi deželami, ki bodo 
letos uradno sodelovale na XXII. 
mednarodnem tržaškem velesejmu, 
ki se bo pričel čez dva tedna, to 
je 14. junija 1970, bo Jugoslavija 
ponovno zasedla pomembno mesto. 
Podjetja iz sosedne republike bodo 
namreč prisotna v palači narodov, 
kjer bo kolektivna razstava,'v les
nem paviljonu in v gastronomskem 
parku. Za letošnjo prireditev so se 
prijavila naslednja podjetja: 

Ferimport (Zagreb),
Slovenija sadje (Ljubljana), 
Koteks — Tobus (Ljubljana), 
Dom import-export (Ljubljana), 
Medex import-export (Ljubljana), 
Modna hiša (Ljubljana), 
Prehrana import-export 

ljana),
Mercator (Ljubljana),
Tomos (Koper),
Agraria (Koper),
Adriacommerce (Koper),
Jadran import-export (Sežana), 
Tekstilna tovarna (Prebold), 
Industrija «Galant» (Šentvid ( 

Ljubljani),
Slovenija šport (Ljubljana). 
Založniška podjetja:
Državna založba Slovenije, 
Mladinska knjiga,
Založba «Obzorja»,
Založba «Lipa»,
Pomurska založba,
Zavod «Borec»,

(Ljub-

Centralni zavod za napredek go
spodinjstva,

Tehnična založba Slovenije, 
Mohorjeva družba,
Uradni list.
Partizanska knjiga.
Intercommerce (Umag),
Jugoriba import-export (Zagreb), 
Kemikalija (Zagreb),
Kombinat Bel je ((Mece-Darda), 
Vajda import-export (Zagreb), 
Istravino export (Reka),
Opče trgovačko poduzeče (Za

greb),
Voče import-export (Zagreb), 
Gavrilovič (Petrinja), 
Brodokomerce (Reka),
Slovenijales (Ljubljana), 
Exportdrvo (Zagreb),
Jugodrvo (Beograd),
Toko (Domžale).
Letošnjo kolektivno razstavo jugo

slovanskih izdelkov in proizvodov bo 
pripravila Gospodarska zbornica SR 
Slovenije iz Ljubljane. Jugoslovan
ski dan na sejmu bo 15. junija.
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Deželni odbornik za zdravstvo te 
obiskal včeraj goriAko bolnišnico, 
kjer so v teku dela za dograditev 
ln razširitev nove lekarniške sek
cije. Ta dela .je finansirala dežela 
s prispevkom 143 milijonov za sa
mo gradnjo in 5 mUilonov za obre
sti na posodile.

3 GUŠTIN Orl« 3 BIZJAK Dommleo

4 GUŠTIN Uoanio 4 COLJA Paolo

5 GUŠTIN Emllio S GUŠTIN Albine

6 GUŠTIN Milano S GUŠTIN Duaanm 7 HROVATIČ Milom 7 KRIŽMAN Milom

vanja denarja, ponareditve vozni
ških dokumentov in drugih manj
ših prekrškov.

Sodni zbor porotnega sodišča 
(preds. Corsi, tož. Tavella, pris. 
sodnik Ligabue, zapis. Stripoli in 
6-članska porota) je vstopil v sod
no dvorano nekaj po 9.30, ko je 
podčastnik agentov javne varnosti 
Venier iz Tržiča na zahtevo pred
sednika sodišča prinesel iz Gorice 
nož, kjer je bil shranjen in s ka
terim naj bi bil obtoženec grozil 
svojemu tožitelju Di Leni.

Di Lena je potem, ko si je mal
ce boljše ogledal rezilo, spoznal nož 
za tistega, ki ga je Gaetani imel 
v notranjem žepu suknjiča in na 
izrecno predsednikovo prošnjo v ne
kaj kretnjah prikazal sodnemu zbo
ru, kako si je Gaetani odpel suk
njič, pokazal žep, iz katerega je 
molel ročaj noža in mu zagrozil 
one znane besede.

Sledil je govor javnega tožilca 
dr. Tavelle, ki je zahteval za Gae 
tani ja sledeče kazni: za obtožijo iz-
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najbolj značilnih del. Od vsakega 
umetnika pa je predstavljenih po 
osemdeset del. Zgoščena karakteri
stika dela, zadosten prikaz življe
nja, pa dovolj obširna slikovna 
predstavitev, vse to daje tej izdaji 
prikupni videz in koristen značaj.

In res, naši umetnostni strokov
njaki dajejo izdaji pohvalne oce
ne. Menijo sicer, da spremno be
sedilo italijanskih avtorjev za po
prečnega ljubitelja umetnosti ni 
najlažje, da je morda prej težko 
kot lahko umljivo, da pa je vendar 
primerno, čeprav bi bil lahko 
spremni tekst dosegljivejši. Toda 
poglavitno je, da daje vendar do
volj izčrpen pregled življenja in 
dela in pa da imajo knjige bogat 
slikovni material.

V prvi seriji desetih knjig zbirke 
BISERI UMETNOSTI so predstav
ljeni Tizian, Modighani, angleški 
slikar 18. stoletja Gainsborough, 
ameriški slikar Paul Jackson Pol- 
lock, pa slavni Renoir, nizozemski 
slikar, iz prve polovice našega sto
letja Mondrian. Predstavljen je. 
Rembrandt in poleg njega španski 
sodobni slikar Miro, impresionist 
Degas in Michelangelo kot kipar. 
Deset mojstrov, en kipar in devet 
slikarjev, vseh časov, vseh narod
nosti. Težko bi našli kako zakoni
tost izbora, pestrost oziroma raz
noterost je njega poglavitna odli
ka. Dopolnitev izbora pa pričaku
jemo v nadaljnjih knjigah prihod
nje serije.

Za zaključek samo še misel: po
dobne priročne monografije naj bi 
predstavile tudi domače slikarje. 
Toda kdo se bo teh izdaj lotil? Za
ložbe pa naj vsaj mislijo na to. 
Uspeh bo skoraj gotovo zagotovljen.

HONG KONG, 4. — Kitajske o- 
blasti so danes mobilizirale nad 
200.000 prebivalcev v pokrajini 
Kivangtung, da bi zgradili nasipe in 
jezove, kajti zaradi močnega de
ževja temu predelu grozijo obširne 
poplave. Metereološki urad; napo
vedujejo še deževja in prebivalstvo 
pripravlja na tisoče vreč peska, 
da bi se v primeru nenadne ne
varnosti lahko takoj zavarovalo.

Prihodnjo nedeljo in nasled
nji ponedeljek bodo v tržaški 
pokrajini volitve za obnovitev 
pokrajinskega odbora in občin
skih odborov okoliških občan v 
Nabrežini, Dolini, Zgoniku, na 
Repentabru in v Miljah.

To pomeni, da bodo volivca 
tržaške občine volili samo sve
tovalce pokrajinskega odbora, 
volivci ostalih občan področja 
pa poleg teh še svoje predstav
nike v občinskih svetih. Zaradi 
tega bodo volivci v tržaški ob
čini, ko bodo stopili na volišče 
in predložili predsedniku volil
no potrdilo prejeli samo eno 
glasovnico (rumene barve), ki 
se nanaša na volitve v tržaški 
pokrajinski svet. Volivci okoliš
kih občin pa bodo prejeli dve 
glasovnici, ki se razlikujeta po 
barvi. Prva, rumena, se nanaša 
na volitve v pokrajinski svet, 
druga pa (sivkastomodra) na vo
litve posameznih občinskih sve
tov.

Rumena glasovnica, ki zadeva 
volitve pokrajinskega sveta, ne 
more delati preglavic volivcem. 
Po svojih volilnih znakih je e- 
notna za vso tržaško pokrajino 
ter vsebuje 10 volilnih znakov 
od znaka KPI do zadnjega, ki 
se nanaša na Skupno slovensko 
listo. Upoštevati pa moramo, da 
je tržaška pokrajina razdeljena, 
glede pokrajinskih volitev, na 24 
okrožij in da v vsakem okrož
ju nastopa po en sam kandidat 
liste določene politične skupine. 
Ime in priimek tega kandidata 
sta natisnjena na glasovnici po
leg znaka liste. To pomeni, da 
volivec, ko prekriža volilni znak 
politične stranke, glasuje avto
matično tudi za njenega kandi
data v tistem volilnem okrožju. 
Pri volitvah v pokrajinski svet 
ne pridejo torej v poštev prefe
renčni glasovi.

Drugače je z volitvami v oko
liške občinske svete. Tu imamo 
dve skupini: v prvi so občine 
Nabrežina, Dolina in Milje; v 
drugi pa občini Zgonik in Re- 
pentabor. V teh zadnjih dveh 
velja večinski volilni sistem, ki 
dodeljuje večinski listi 12 sveto
valskih mest, manjšinski pa tri. 
Pri teh dveh pridejo v poštev 
preferenčni glasovi samo za li
sto, ki bo ostala v manjšini in 
sicer samo trije.

Glede volitev v občinske svete 
v Nabrežini, Dolini in Miljah 
moramo še pripomniti, da vo
livca lahko samo prekrižajo vo
lilni znak liste svoje stranke ali 
pa poleg tega tudi napišejo štiri 
preferenčna imena kandidatov, 
ki bi jih hoteli izvoliti. Glasov
nica ima poleg volilnega znaka 
tudi štiri vrste, kamor se lahko 
vpišejo imena izbranih kandida
tov.

Ko govorimo o imenih kandi
datov, moramo opomniti volivce, 
da lahko vpišejo svoj preferenč
ni glas ne samo z imenom kan
didata, temveč tudi samo z oz
načbo zaporednf številke, pod 
katero je vpisan na kandidatni 
listi, ki je izobešena v prostorih 
volišča.

Končno naj še pripomnimo, da 
se morajo volivci strogo držati 
navodil predsednika volišča gle
de formalnosti. Vsak volivec naj 
skrbi, da ne poškoduje ali one
snaži glasovnice na kakršen koli 
način, keT bi bil sicer njegov 
glas neveljaven.

DOLINSKA OBČINA
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ZCONIŠKA OBČINA

.v.

Comune di S GO N ICO 
Občina ZGONIK

ELj&IONI COMU N ALI - ANNO 1970
^.V-0 OBČINSKE ffOLITVE - LETO 1»70

CONBIOL1IRI* C O M U N A LI DA ElEGGERE N. 15
ŠTEVILO OBČINSKIH SVETOVALCEV. KI NAJ SE UVOUJO: IS 

AVVERTENZA: CImcuh •1*11070 h* diritto di votaro por un numoro matiimo di 12 candidat! 
OPOZORILO: Vitk volivec Uhko odit svoj tl ti kveljemn u 12 ktoiiJtiou

MILJSKA OBČINA

m

m □
1 REBULA Vladimiro

2 CARLI Giuttpp«

3 EMILI 8«rffio

4 GRUDEN GiuMpp«

5 GRUDEN SREČKO

6 MILIC Mario

7 SARDO Bruno

8 SEDMAK Folico

9 ŠKRK luigl

10 ŠTOLFA Fortunato

11 ŽIGON Miroalao

12 ŽIVEC Toodoro

1 GUŠTIN Giuaepp«

2 FURLAN Antonio

3 FURLAN Franceaco

4 GODINI Giovanni

5 GRUDEN Mario

6 HROVATIN Albino

7 KRAU Albino

11 FEGAN Carlo

12 ZOLI Francaaco

REPENTA3RSKA OBČINA
Comuna dl MONRUPINO 

Občina REPENTABOR

KEZIONI COMUNALI - ANNO 1970
f OBČINSKE VOLITVE - LETO 1870

CON8IOUEM COMUNALI DA ELEGGERE N. 1R
Število občinskih svetovalcev, ki naj se izvolijo.■ v

AVVERTENZA: CImcutt oiottoro ho diritto di votoro por un numoro mastimo dl II candidott 
OPOZORILO: Vttk volivec Uhko odit tvoj »Iti kvetjemu u 12 kttdidttov

m □
1 GUBTIN Micini«

R KUTIN Giovanni

• MILIC Carl«

10 MILIC Luigl

11 RKABAR Ctrl«

,12 RKABAR Romano

k-’n
1 BAI8S Egldio

8 METELCO Glovanna In PURIC

0 MOŽINA Rado«

10 ŠKABAR Giovanni JL

11 ŠKABAR Miroalao

12 ŠKABAR SUvMtro


